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Ob zaključku 
prevedbe delavcev 
Ob zaključku smo velikega in ipo-

membnega dela. 
Vojna pošta v Rimskih Toplicsii je 

to delo opravila kot prva v našem olkra-
ju, za n jo Trafoipostaja v Laiškem in 
DEIS v Sv. Petru, nadalje vse opekar-
ne, tekstilne tovarne in večina ostalih 
podjetij. 

Včeraj je bil zadnji rok za dokonča-
n je prevedbe. Do 15. XII. morajo do-
ibiti nazive v posamazniiih strokah in 
poklicih vsi delavci in nameščenci, ki 
BO za tiste upravičeni. Po tem dnevu ibo 
tekel samo še pritožbeni postopek, do 
konca meseca, ko bomo zbrali rezul-
tate dvomesečnega dela. 

Iz nerazumljivih razlogov in vzro-
kov je zastalo delo na prevedbi v 
ruidniku Zabukovca in Huda jama. 
Kljut) temu, da je iMlo začetno delo 
ravno v teh ipodjetjih zelo ddbro lin so 
bili tudi rqzultati lepi in pravilni, se 
sedaj ne premakne vidno naprej. Celo 
pri Železarnii Štore, k je r je število de-
lavcev znatno višje kot idrugod, delo 
teče normalno in bodo delo do odre-
jenega roka končali. V rudniku Pečov-
niku, ki spada pod upravo Huda jama 
niso prevedli niti enega delavca, kl jub 
temu, da števiilo zaposleniiih ni majhno 
in bo treba precej dnevov in noči, da 
bo ta naloga izvršena tudi tu. 

Izgovori o pomanjkanju dokumentov 
ne morejo biti dpravičljivi, še manj pa 
'izjave, da članov komlisij ni mogoče 
spraviti skupaj, da ni časa in podob-
no. Zavedati se moramo vsi, da mora 
vzporedno z rednim ' lizpolnjevanjem 
letnih planskih nalog, teči tudti pre-
vedba kot priioritetno delo. Važnost 
tega dela, odgovornost komisij in osvo-
iboditev istih od vsakega dela je bila 
neštetokrat pojasnjena lin poudarjena 
in je ibilo potrebno -to samo upoštevati. 

Ob zaključku tega važnega dela 
lahko ugotovimo, da smo se mnogo na-
učlili, da smo namreč v izdanih pravil-
nikih o razporedltvii del našli neka-
tere pomanjkljivosti, da smo marsikj € 
premalo obrai^ložili delavcem uiredbo 
in navodilo ter praviilnike, pa smo za-
radi tega imeli pri prevedba težave. 
Premalo smo tudi skrbeli za vz:gojo 
naših delavcev, skratka prevedba je 
'bila za nas tudi šola, M nam bo v bo-
doče mnogo koristila. 

Zelo zanimivo pri izvedbi te pre-
vedbe pa je ugotovitev, da do danes 
okrajna komisija za pritožbe iproti od-
ločbam o prevedbi, ni dobila niti ene 
pritožbe. Leto 1951 bo pokazalo ali je 
ta ugotovitev rezultat pravilnega dela 
naših komisij alii pa delavci s pravica-
mi pritožbe niso bili spoznani. Lepo 
bi bilo, če bi dbveljala prva navedba. 

Kom'is:je so do sedaj izvršile ogrom-
no dela. Do konca meseca decemibra 
nam preostane še tehnična obdelava 
zbranega materiala, ureditev odločb, 
izdelava sumarnikov in predložitev 
teh okrajnemu statističnemu loradu. V 
kolikor bodo pri tem nastale nejas-
nosti, bodo komisije dobile pojasnila na 
statističnem uradu ali na poverjeniištvu 
za delo. 

Zavedamo se, da smo lizvršili važno 
delo. Kdor ga je izvršil najboljše, je 
največ prispeval tudi prt izvedbi te 
planske naloge in je mnogo koristil 
svojemu podjetju. 

Kako V šoštanjski tovarni 
usnja prevajajo delavce 

v nazive 
Sedemčlanska komisija iza prevedbo 

delavcev se je pretekli mesec resno 
lotila dela in zaseda vsak dan po se-
dem ur. Delavci so poskrbeli za po-
trebne podatke in dokaze, razen ne-
katerih, ki kl jub opozorilu komisije 
niso pripravili podatkov. 

Komisija je do nedavnega prevedla 
346 delavcev. V naziv pomožnih de-
lavcev je prevedla 48 delavcev, v na-
ziv polpriučenliih 110, v priučene 53, 
v izučene 96 in 26 v samostojne de-
lavce. Komisija je 13 delavcev predla-
gala za časten naziv specialistov. 

Prevedbo ibi morali končati že v 
prejšnjem mesecu, toda zaradi nepred-
videnih težav bodo prevedbo končali v 
prvi polovici decembra. Komisija pre-
vede do 50 delavcev na dan, včasdh 
pa, kadar so na vrsti delavci, ki nimajo 
popolnih podatkov, komaj po deset. 
Največ delavcev bo prevedenih v pri-
učene, izučene in samostojne delavce, 
ker ima tovarna usnjarsko tradicijo, 
a mnogi delavci delajo tam že po 20 
let. 

V SEDELJO BOMO VSI VOLILI 
nafbolfše kandidate za okrajno in mestno skupščino 

ŽE PREDVOLILNE PRIPRAVE SO POKAZALE, KAKO ŽI-
VO SE ZANIMAJO NAŠI LJUDJE. DA BODO V OKRAJNI IN 
MESTNI LJUDSKI ODBOR PRIŠLI ZARES NAJBOLJŠI LJUDJE, 
KI BODO šE NAPREJ POGLABLJALI PRAVO LJUDSKO DE-
MOKRACIJO IN DELALI ZA BLAGINJO LJUDSTVA. PRED 
OKRAJNIM IN MESTNIM LJUDSKIM ODBOROM V CELJU 
STOJE VELIKE NALOGE. ZATO PA BODO JUTRI NAŠI VO-
LIVCI Z VELIKO UDELEŽBO NA VOLITVAH PODPRLI BO-
DOČI MESTNI IN OKRAJNI LJUDSKI ODBOR TER GLASO-
VALI ZA KANDIDATE OSVOBODILNE FRONTE, ,K1 DAJE 
EDINA NAJBOLJŠE JAMSTVO ZA NADALJNJI GOSPODAR-
SKI, POLITIČNI IN KULTURNI NAPREDEK NAŠIH MEST IN 
VASI TER ZA BOLJŠO BODOČNOST NAŠIH DELOVNIH LJUDI. 

Tehar^ani s o s e p o g o v o r i l i 
s s v o j i m I t a n d i d s t o i i i 

Pretekli petek poix)lde so se ztorali 
frontovci Teharja v osnovni šoli, da bi 
na 2boru volilcev pretreslii in iiznesli 
svojemu kandidatu za okrajni ljudski 
odbor razna pereča vprašanja v vasi. 
Nekaj pred peto uro je prišel tov. Bo-
bovnik Mišo, ki so ga frontovoi Te-
har ja predlagali za svojega kandidata 
za volitve v okrajni ljudski odbor. 
Dvorana je postala Ipretesna, vedno so 
prihajali novi frontovci, in zadnji od 
njih so morali stati med vrati ali pa 
v hodniku. 

Frontovci so izbrali za delovnega 
predsednika srednjega kmeta tovariša 
Cajhneta, ki pri oddajah lahko služi 
za vzor vsem ostalim kmetom. Dnevni 
red ni !bil ravno najlbolje izbran. Ze 
takoj v začetku so pričelii raizpravljati 
tisto — kar jih najbolj žuli; pogovor 
se je začel sukati okrog izpolnjevanja 
letošnjih odkupov in odkupnih obvez-
nostih za leto 1951. Ugotovili so, da 
so odkupne plane izvršili le okrog 
90%. Obra\mavali so nekaj več kot 
desetino tistih, ki so kriivi, da odkupe 
niso izvršili stoodsitotno. Med njimii je 
nekaj takih, ki so ibili nepravilno obre-
menjeni, alii pa jiih je v teku leta za-
dela nesreča, tako da oddaje v celoti 
niso mogli izvršiti. Seveda največ ie 
p>a takih, ki se niso dovolj brigali za 
setvene plane, jih zanemarjali in pod-
cenjevali, ipozneje pa ko je ibiilo treba 
oddati, so se pa hoteli izmuzniti. Tak-
šna je predvsem Samec Terezija, ki še 
dolguje 278 kg žita ter je tudi pri osta-
liih oddajah ena najslabših. Poleg tega 
ima slabe odnose do krajevnega l jud-
skega odbora, pozivov sploh noče spre-
jeti. Mnogim volilcem se je zdela od-
daja Samečeve prevelika in so ho|eli, 
da se ji oddaja zniža. Drugi so nato 
objasniilii, da je dala v najem precej 
zemlje nekemu kmetu iz KLO Tmovl je 
ter da po uredbi o odkupu tudi ta 
zemlja pride v poštev za obvezno od-
dajo. 

Ko ISO tako prerešetali vse zamudni-
ke, je spregovoril kandidat tov. Bo-
bovniik Mišo. Rekel je, da je prav, da 
zbor volilcev obravnava tudi tako važ-
no vprašanje kot je izpolnitev odku-
pov, vendar pa jim je priporočal, naj 
skličejo še posebej ^ses.tanek vseh iza-
mudnikov, k j e r 'bodo vsakega po^sa-
meznika dobro pretresli in ugotovili 
zakaj nii odkupa izvršil. Poudanil je, 
da mora odkup izvršiti vsak, kot naši 
delavci v tovarnah izpolnjujejo nor-
me. Ravno tako na vasi, med kmeti 
mora Fronta ustvairit)i tako vzdtišje, da 
odkup vsakdo izvrši. Tlisti, ki odkupe 

v redu izpolnjujejo morajo zahtevati 
od zamudnikov, da tudi oni svoje oib-
veznosti pravočas^io fizvrše. 

Nekateri so se oglasili z namenom, 
da bii zamudnike zEigovarjali zaradi 
(pomanjkanja delovne sile in da pose-
stvo zaradi tega ni moglo toiti obde-
lano tako kot treba. Kandidat Mišo 
jim je objasnil, da 'bi morali sprem-
ljati, tako kot danes na zboru voliv-
cev, odkupe od setve do žetve pr i vsa-
kem posamezniku dn na »ta način fbi 
odklonili že prej vse nevšečnosti in 
zaostankov ne bi bilo. Spet so se ogla-
šali nekaterii ter .povedali, da so bile 
ponekod oddaje nepravilne (in previso-
ke, pri živini in prašičih ipa časovni 
planli neživljenjski. Kandiidat j im je 
objasnil, da so plani za KLO izvedlji-
vi, le več sodelovanja je treba. Ce bi 
se plani razbijali za vsako vais na tak-
šnem Z b o r u kot je danes, k jer je mož-
nost razgovora, bi toill tudi plani živ-
Ijenjski in časiovno izvedljivi. Sodelo-
vanje vseh frontovcev jo nujno po-
trebno, is tem boidtf napake odpravlje-
ne in odkupi bodo potekali v redu, je 
dejal tov. Mišo. 

Vsi so se s tmja l i z n j im in obljubili, 
da bodo izboljšali delo KLO, mu po-
magali, ida bodo sodelovali pri vseh go-
spodarskih vprašanjih, zlasti pri dolo-
čanju pravičnih oddaj. 

Nato jlim je kandidat tov. Bobovnik 
gOjtoril o u t r jevanju in poglaibljanju 
demokracije pri nas, o naši zunanji po-
litiki, k je r je predvsem poudaril 
imenovano pomoč Amer^ike, ki ni nič 
drugega, kakor navadno trgovanje brez 
kakršnih koli koncesij, o vojni na Ko-
reji, o Informibiroju itd. Frontovci so 
z zanimanjem sledilii in živahno po-
segali v diskusijo. 

Nato se je oglasil k besedi frontovec 
Kamenšek Franc in predlagal, da zbor 
volilcev razreši dolžnosti tajnico KLO, 
tov. Mimik Marice? zaradi slabega 
odnosa do ljudi. Nastalo je živo kot v 
Ipanju. Oglasil se je zdaj eden, izdaj 
drugi, vsak je hotel nekaj dodati. Gk»-
vorili so: »Za nobenega ni imela lepe 
besede, hočemo takega, ki kmeta ra-
zume, je z nj im prijazen, ne pa take, 
ki te nahruje jo kot psa. Gre za odnos 
do ljudstva, ljudstvo odloča, da se njo 
odstrani, zbor volilcev na j jo razreši 
tajniške funkcije.« 

Glasovali so in večina je zmagala. 
Sklenili BO, da Ibodo izvolili novega 
tajnika na prvi seji plentima. 

Nato se je oglasil malii kmet Kordič 
ter dejal, da neprijazen odnos tajnice 

ZA KANDIDATE v okrajni ljudski 
odbor so predlagali svoje najboljše 

V Sv. Jur i ju ob Taboru so dobro pre-
miislili, ko so izbrali kandidate za od-
bornike okrajnega ljudskega odbora Ce-
Ije-okolica. Tako so izbralii za kandidata 
tov. Reberšek Slavka. Po poklicu je ma-
li kmet, sedaj pa tajnik KLO Sv. Junij 
ob Taboru. Za časa narodnoosvobodilne 
borbe je kot zaveden Slovenec odšel 
leta 1944 v partizane in se toonil v Slan-
drovi brigadi. Po osvoboditvi je takoj 
začel ipomagati prti idelu l judske dblastii 
v svojem k r a j u in je ves čas od leta 
1945 odbornik KLO, od leta 1949 pa še 
tajnik KLO. Kot funkcionar KLO služi 
za vzgled drugim pr i oddaji. Kljub šte-
vtilni družini in komaj 67 arov orne 
zemlje izpolnjuje obveze do skupnosti 
100%. Kot odbornik kaže drugim kako 
je treba izi>olnjevati obveze do ^ u p -
nosti. Na njegovo pobudo so tudi f ron-
tovci začelii s popravilom ceste Podlog -
Prekopa, ki je v zelo slabem stanju. 
.Tudi v političnem življenju svojega k ra -
ja se je udejstvoval, saj je bil 2 leti 
predsednik OF v svojem kra ju . Zaradi 
svoje poštenosti In marljivosti je med 
prebivalstvom priljubljen. 

Za drugega kandidata so Sentjaarčani 
predlagam tov. Hanžič Rudolfa, sred-
njega kmeta, ki kot kmet redno izpol-

n ju je obveze do države. Poleg dbiilnega 
dela, ki ga ima doma na kmetiiji, ne 
štedi s časom, kadar gre za interese 
skupnosti! in žr tvuje ninogo časa pri 
delu kmetijske zadruge Sv. Jur i j ob Ta-
boru, katere predsednik je že drugič. 
Po njegovi zaslugi ima zadruga razvite 
odseke, ki so v pomoč prebivalstvu. 
Za časa NOB je aktivno ipomaga'1 ter s 
tem pokazal ime pravega Slovenca. Po 
osvdboditvi je bil leta 1945 izvoljen v 
okrajno ski:^čino, sedaj pa ponovno 
predlagan za kanxiidata prii volitvah v 
okrajni ljudski odbor, ki boido v nedeljo. 

Na Vranskem so volilai predlagali za 
odbornika v okrajni Ijudskli odbor tov. 
Jurak Maksa. Za časa okupacije je bil 
v partizanih k je r je postal oficir J A. 
Po osvoboditvi je pomagal pri delu 
iljudske (>blasti. Je predsednik KZ 
Vransko, katera je ena najboljših v 
okraju iz zelo razvitimi odseki kmetijske 
dejavnosta. Poleg tega še vrši odgovorno 
nalogo kot podpredsednik OZKZ Celje-
okoMca, kot odbornik KLO Vransko pa 
pomaga istemu pri njegovem delu. Je 
pravičen in ga zato volivci Vranskega 
upoštevajo. Zato so ga tudli predlagali 
za svojega kandidata pri nedeljskih vo-
litvah. 

Kako so potekale priprave za nedeljske volitve 

V Olcra ln i l i u d s k i o d b o r _ 
Celle-oiftolica 

Kako bodo potekale nedeljske volitve 
v okrajni ljudski odbor je v velikii me-
ri odvisno tudi od tega, kako so dzvršene 
tehnične priprave in kako bodo volilne 
komisije izvrševale svoje naloge. Da bi 
bile krajevne volilne komisiije s svojiim 
delom seznanjene je okrajna volilna ko-
misija po vseh KLO vršila sestanke z 
volilnima odbori. Večina KLO se je za-
vedala pomena teh instrukcij in je zain-
teresirala člane komisij, da so se teh 
sestankov udeležili, na katerih so se 
razčistila vprašanja. Čuden odnos za to 
pa je imel KLO Vel. Pirešica, k j e r so 
vrata pisarne zaprlii pred prihodom 
članov komisije, ki so na to morali ča-
kati izitinaj na dežju od kod bo kdo pr i -
šel. Toda čakanje je bilo zaman, ker 

se je vodja pisarne, tov. Peteliinšek od-
peljal poprej domov v Žalec, pliisamo pa 
zaklenil. Nič boljši niso v Galiciji. In -
strukcij se ni udeležil n)iti en član vo-
lilne komisije. Morda smatrajo, da bodo 
delo lahko sami izvršili brez navodil? 
Med slalbe KLO glede tehnličnih pri-
prav spada tudi Liiboje od koder je pri-
šel na instrukcijo en član volilne komi-
sije, ki pa je ipo 10 minutah čakanja 
odšel domov. Drugače pa je v Braslov-
čah, k j e r so priišli na sestanek skoro 
vsi člani komisij in se zanimali za razne 
tehnične postopke pri volitvah. Zato bo 
tam komisija sigurno pravilno in pra-
vočasno izvršila delo na dan volitev. 
TiKii v Žalcu, GotovIj ah, Letušu in dru-
gih so tehnične priprave izvršene dobro. 

ni bil pravi odnos odbornika do svojih 
volilcev. J e bila sicer dobra delavka, 
vendar se nisi mogel z njo pogovoriti 
o nobeni stvari. Vse je reševala le na 
papirju, za pojasnjevanje pa nikoli ni 
imela časa. Zaradi takega odnosa so 
se oibčutile tudi razne težave v poslo-
vanju KLO, je dejal. 

Frontovci so mu pritrdili iz obljubo, 
da (bodo odslej z veseljem sodelovali 
povsod in da bodo gospodarske naloge 
vestno .izpolnjevali. 

Nato je kandidat Mišo, katerega že 
vsi Teharčani dobro poznajo — kakor 
pozna tudi on njihove prilike in teža-
ve, še dolgo odgovarjal na razna vpra-
šanja iz gospodarstva; zdaj enemu, 
zdaj drugemu, zdaj to, zdaj ono, vsem 
je da ja l odgovore, da so bili zadovolj-
ni. Teharčani imaj o svojega kandidata 
radi, ker vidijo v njem človeka, ki je 
pravičen, delaven in sposoben rešiti 
marsikatero gospodarsko nalogo, ki ji 
sami niso biLi kos. S svojimi nasveti 
je tov. Mišo že dosti pripomogel, da se 

je KLO Teharje uvrstil med najtooljse 
v okraju. 

Ko sem pozneje vprašal kandidata 
tov. Bobovnika, ka j misU o svojiih vo-
lilcih, je kratko odgovoril: 

»Niso slabi Teharčani. Le bojijo se 
odkrito razpravljati o napakah posa-
meznih odbornikov pri delu v KLO, 
kot da se boje zamere. Tako prepu-
ščajo na sestankih, kot je bil primer 
danes, glavno besedo ljudem, ki ne 
služijo ravno za vzgled in ki so n a j -
manj upravličeni oglašati se, kar po-
vzroča negodovanje pri ostalih fron-
tovcih. Na množičnih sestankih ne 
kritizirajo, pač pa pametno in pre-
udarno povedo svoje težave in dajejo 
koristne predloge. Z nj imi se je lahko 
pogovoriti. Danes so pa obljubili, da 
bodo sodelovali še bolj pri gospodar-
skih in političnih akcdjah, da bi se ta-
ko že vnaprej izognili raznim napakam 
pri odkupih lin -drugod. Ce bo sodelo-
val frontni odbor v tesni povezavi s 
krajevnim ljudskim odborom, bodo 
v Teharjli izpolnjevali vse gospodar-
ske naloge brez posebnJih težav,« je 
dejal. 

Ker je kandidat Mišo 'povsod pri l jub-
ljen in ker jim ipovsod pomaga, mu 
bodo Teharčani v nedeljo že v dopol-
danskih urah oddali svoj glas, ker ve-
do, da bo tudi njihove težnje na okraju 
pravilno zastopal. 

UPRAVNIM ODBOROM DELAVSKIH 
SVETOV PODJETIJ, TOVARN, RUD-
NIKOV ITD. NA PODROČJU OKRA-
JEV CELJE-MESTA, CELJE-OKOLICA 

IN ŠOŠTANJA , 

Ker se bliža konec leta ter mora 
uredništvo »Savinjskega vestnika« ta-
koj poravnati vse obveznosti do ti-
skarne in drug îh, prosimo, da upravni 
odbori delavskih svetov čimprej naka-
žejo primemo finančno pomoč v zvezi 
že sprejetega doipisa. 

Pomoč naj nakažejo Uredništvu »Sa-
vinjskega vestnika« na bančni račun 
pri Komunalni banki v Celju številka 

620-1-90200-4. 
Uredništvo 

V T O V A R N I E M A J M R A N E : P O S O D E 
s o Z M A G A L I 

V torek popoldne so v Tovarni emaj-
lirane posode najavile sirene vesel do-
godek — izpolnjen je 'bil letni plan po 
količini in vrednosti. Ta delovna zmaga 
je toliko ^pomembnejša, ker je letni plan 
Tovarne emajMrane posode letos za 15% 
višjii od lanskoletnega in je bil izpolnjen 
kl jub vsem težavam prvič po resolucija 
Informbiroja, ki je občutno zavirala do-
tok surovin. 

S to svojo zmago so se delavci To-
varne emajllirane posode končno odločno 
uvrstili v prvo vrsto borcev za plan. 
To so pokazali že prvi mesec letošnjega 
leta in so tud(i pozneje vse mesečne 
plane enakomerno izpolnjevali. Proiz-
vodno nalogo prvega polletja so izpol-
nili 13 diKi pred rokom. V drugem 
polletju so borbo za izpolnitev letnega 
plana še .pospešili. V stalnem medse-
bojnem tekmovanju oddelkov, brigad 
in 'posameznikov so doseglii lepe uspe-
he. Vsak dan so objavljali najboljše. 

Največkrat je bila na prvem mestu 
Staničeva posada, ki je mesečne plane 
presegla do 20%. 

Zelo živahno je bilo tekmovanje v 
emajlimici, ki je najmočnejši obrat. 
Tu je zmagala 11. pcKsada na čelu z 
večkratnim udarnikom Velenšek Mar-
tinom, Drev Albino in drugimi, ki so 
presegali dnevne naloge za približno 
11%. Med brigadami v podjet ju pa 
prednjači Podlinškova iz surovinskega 
oddelka, ki je svoje proizvodne naloge 
izpolnjevala 120%. 

Pohvaliti je treba tudi komercialni 
s ^ t o r , ki je z veliko požtvovalnostjo 
reševal problem rednega pritoka su-
rovin, pri čemer si je mnogo prizade-
val tudi direktor tovarne. 

V zadnjem tromesečju, ko se je te-
kmovanje posebno razmahnilo, je osvo-
jil naslov najiboljšega delavca Jože 
Aman iz vlačilnlce, sicer pa je že 14 
delavcev izpolnilo celotne delovne pro-

grame iz svojih petletnih planov. V 
zadnjih dneh so dali vse od sebe, saj 
so lizpolnjevali celotne proizvodne pla-
ne tovarne s 120 do 130%. Tudi šti-
ridnevni remont obratov so nadokna-
dili z nadurnim delom. 

Poleg izpolnitve proizvodnega plana 
so dosegi letos tudi najboljše uspvehe 
v izboljšanju kvalitete proizvodov, ki 
So letos na takšni višini, kot še nikoli. 
Dosegli pa so tudi plan znižanja polne 
lastne cene in v celoti realizirali ob-
sežen eksportni plan. 

Poleg izpolnjevanja planskih nalog 
so se trudili še za tehnično izpopolni-
tev proizvodnje, za kar s î dalii delavci 
več pomembnih predlogov. Med dru-
gim so iziboljšali proizvodnjo pralni-
kov s tem, da so prešli od ročne k 
strojni izdelavi. S tem so samo pri tem 
artiklu prihranili okrog 600.000 dinar-
jev. 
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Partizanski manever v Dramliah 
2e nekaj dne prej, posebno pa 2. in 

v zgodnjih ju t ranj ih urah 3. decembra 
se je začelo v Dramljah posebno živ-
ljenje. Vršile so se ipiredpriprave za ve-
liki manever, ki ga je planiral in tudi 
izvedel okrajni odbor Celje-okolica. 

Zamlisel in (izvedba je bila sledeča: 
Bataljon obrambe v vasi Drami je je 

dobil nalogo, da kot predstraža svoje 
glavnine zavzame neposredne položaje 
vasi Dramlje, da obrambne položaje 
brani in zadrži do prihoda okrepitve 
lin se le v primeru izredne nadmočno-
sti partizanskih enot ,povleče v sestav 
glavnine. 

Partizanska brigada pod komando 
tov. Sameca s tremi bataljoni na čelu 
s tov. Knezom, Kosom in Rajkoviičem 
je formirana v cilju uničenja nepri ja-
teljskega bataljona v Dramljah lin ob-
vladanja njegovih položajev. Ze v 
zgodnjih urah, v mraku in megli so 
3. decembra začeli pokret proti postav-
ljenemu cilju. Nastopali so iz treh sme-
ri: liz Šentjurja, iz Stor in Vojnika. 
Nekaj po 11. uri so bi Hi na »polaznih 
položajih za napad«; tu so dobro pre-
gledali teren, komandanti bataljona so 
dobili zadnja navodila, čete so se raz-
poredile v bojni razpored in krenile 
na Dramlje. 

PadM so prvi streli. Kosov bataljon 
je energično napredoval protli mepri-
jateljskemu levemu krilu z očito tež-
njo, da zagrozi boku in zaledju ob-
rambe in da s tem olajša napredova-
nje svojega levega soseda — 2. ba ta-
ljona. 

Tov. Knez s svojim bataljonom je na-
padal po gozdnatem predelu zahodno 
od vasi z namenom, da čimprej izibije 
na položaje severozahodno od Dramelj 
in da z izasedbo istih prisili nepriija-
teljske dele juižno od cerkve na po-
vlačenje in na ta naoin, skupno z 
ostalima bataljonoma, omogočti dokon-
čen padec Dramelj. 

Po približno (poldrugoumi koordini-
rani akciji treh partizanskih batal jo-
nov je 'bila vas Dramlje v partizan-
skih rokah — položaji obvladani — 
naloga izvršena. 

Težko 'bi bilo reči, kdo je v tem 
partizanskem manevru bil najboljši, 
ker je celotna izvedba bila zelo dobra. 
Pohvalo 'zaslužijo vsi. I organizatorji!' 
akcije, i borci ter komandni kader, vsi 

Rekordne cene cehule 
na šoštanjskem trgu 
Pretekli mesec je bilo pred poverje-

ništvom za ^državne nabave precej 
glasnih žena. Ena izmed nj ih je usluž-
bencem zelo glasno očitala: »...lin vi 
dopustite, da vam pred očmi prodajajo 
glavico čebule po 23 dinarjev?« Vmes 
je moralo poseči celo ipoverjeništvo za 
notranje zadeve, ki je vso čebulo za-
plenilo. Vsa stvar se je začela itakole: 

Dve kmetidi, Ana Zelnik in Marjeta 
Janžekovič iz Sojnice pr i P tu ju sta 
prinesli nad 150 kg čebule na šoštanj-
skii trg. Najprej sta ponudili čebulo v 
menzii Ljudske milice, k je r sta name-
noma spustili ceno na 170 din za kg, 
da bi odvrnili pozornost organov NM 
od svojega pomejšega početja. Na trgiu 
sta zahtevali od 290 do 300 din za ve-
nec ičebule, kar. pride povprečno 23 
din za glaviico. Ce bi se kmeticam po-
srečilo predati vso čebulo po njihovih 
pretiiranih cenah, bi ta dan odnesle 
preko 40.000 din s šoštanjsikega trga. 
Poverjeništvo je zadevo prepustile ko-
misiji za prekrške, ker je cena čebuli 
na prostem trgu določena na 40 din 
za kg. 

Pr imemo bi bilo, da bi ludi potroš-
niki v Celju, posebno pa gospodinje 
tako solidarno naštopile v takih pre-
merih. 

V šoštanjskem okraju je mnogo mla 
dlnskih aktivov, ki se resno priprav-
l jajo na volitve. Številni delovni uspe-
hi in obveze, ki jih beležijo razni ak-
tiivi v predvolivnem tekmovanju in 
pripravah prepričljivo dokazujejo, da 
hočejo obnoviti mladinske vrste. Mla-
dina je prišla do spoznanja, da so v 
mnogih aktiviih bila mladinska vod-
stva nedelavna, niso znala mladine 
pridobiti in jih zainteresiirati; zato bo-
do izbiri novih vodstev posvetili po-
sebno pozornost in izvolili najboljše. 

Na predvolilnih sestankih so dobro 
preštudirali material XIII. plenuma 
CK LMS, zaključki pa so jim kažipot 
za bodoče delo. Mladina OLO je pred-
lagala docela staro vodstvo, saj je v 
tem letu imela mnogo uspehov. Pro-
stovoljno so delalii pri gradnji stano-
vanjske (Zgradbe, k jer bodo nadaljevali 
delo tudi v zlimskem času. Pridobili so 
mnogo naročnikov »Mladine«; za pro-
računsko leto 1951 bodo prispevali 
3000 din. Novinšek Marijo, članico KP, 
So grajali, da je nedelavna, da mladini 
ne nudi pomoči in s tem kvari ugled 
mladinskemu aktivu. Podobno je na-

pravila (tudi: mladina »Giradiisa«; iz-
ključili so mladmko Kasesnik Lojzko, 
ki je morala na sestanku pred mladino 
položiti izkaznico. Na sestanku se je 
mnogo mladine prijavilo v smučarsko 
sekcijo in v druge panoge fizkulture; 
v kandidatno Lsio ipa so postavili n a j -
boljše mladince. 

Mladina mestnega aktiva ne zaosta-
ja. Sprejeli so obšiiiren program za- šest-
mesečno tekmovanje v čast 10. oblet-
nice OF, katerega pa so že začeM iz-
vajati. Utrdili in ra^irtlii so padalsko 
društvo ter organiziirali razna predava-
nja o poletu in skakanju, saj je v Šo-
štanju mnogo mladine, ki ima bogate 
izkušnje iz praktičnega ladejstvovanja. 
S prostovoljnim delom so uredili ;in 
obnovili smučarsko skakalnico, na ka-
teri bodo lahko izvajali 30 metrske 
skoke. Organlziralii bodo smučarski te-
den, k je r se bodo pomiLrili z najibolj-
šimi zagrebškimi smučarju. 

Dobro se pripravl jajo za tekmovanje 
in volitve še aktivi v Nazarju, Šmart-
nem ob Pakii in drugod. Na ta način 
bodo dali ka r največ od sebe in tako 
L;iokazali ljulbezen do Osvobodjilne 
fronte. P. 

DOBRO PRIPRAVLJENI 
bodo izvedli volitve 

so se prizadevalli m vložili največ Kar 
so mogli in znali. Omeniti pa je ven-
dar treba tov. Gradišnika — prometni-
ka želeiJiiške postaje v Storah, ki je 
vsem, katerii so opazovali izvedbo na-
pada, padel posebno v ooi zaradi svoje 
izredne prizadevnosti, itmda in pra-
vilnosti pri delu. Odliikovanje bi torej 
brez dvoma prvii dobil tov. Gradišnik, 
za n j im pa še mnogi drugi. 

Pohvale vredno je delo mladine — 
predvojaške vzgoje in ostalih članov 
Zveze borcev, Ljudske tehnike — veze 
pod vodstvom tov. Truglasa, Rdečega 
križa, kii ga je vod'ila tov. Podgorni-
kova, kulturno-prosvetne skulpine iz 
Laškega na čelu s tov. Goričem, eko-
nomata, skratka požrtvovalnost lin 
množičnost v tem manevru je liaslu-
žila priznanje, ki se je odražalo v 
uspehu manevra. 

Organizacija Zveze borcev je z liz-
vedbo tega manevra pokazala in doka-
zala, da v celoti razume njen na j -
osnovnejši program: ustvariti armado, 
ki bo zajelo celotno delovno ljudstvo, 
da bo močen branilk graditve socializ-
ma, ki ga ustvarja naše delovno ljud-
stvo. 

Cankarjeva proslava 
v Celju 

v ponedeljek, 18. decembra ob 20. 
priredi SKUD Ivan Cankar v dvorani 
Ljudske prosvete slavnostno akademi-
jo v proslavo obletnice smrti Ivana 
Cankarja'. Spored akademije bo obsegal 
naslednje točke: 

Spominski govor. Mošikii pevski zibor 
zopoje Prelovčevo: Oj bra t je ka j je 
tista sila; Mirkovo: Jutro; Vodopivče-
vo: Zebljarska. — Ivan Cankar: Go-
spod stotnik, pripoveduje članica Mest-
nega gledališča Celje, tov. Bogdana 
Vrečkova. — Moški pevski zbor: Ada-
miič: Modra devojka; Breda Ščeh: Polj-
ske rože; Marolt: Gor čez izaro. — 
Ivan Cankar: O, domovina, ti si kakoi* 
zdravje.. .!, , pripoveduje član Mestne-
ga gledališča tov. Brahko Gombač. — 
Godalni orkester: G. F. Handel: Largo; 
G. F . 'Handel : Concerto grosso št. 6 v 
štirih stavkih. 

Celjani! Udeležimo se prireditve pol-
noštevilno in pokažimo tako spoštova-
nje našemu velikemu Cankarju. 

Obrat lesne volne 
v Šoštanju je 

posnemanja vreden 
Odločil sem se obiskati kolektiv le-

sne volne — ljudi, ki bi jih mogli s 
pravico nazvati vborce za devDze«. 

2e od daleč sem opazil majhen obrat. 
Zgledal je star, podedovan od stare 
Jugoslavije. Z enakomernim korakom 
sem se bližal in že sem bil nagovorjen 
od obratovodje. Zelo sem bil zadovo-
ljen, ko me je pospremil in pokazal 
stroje, razložil, kako je treba ravnati 
s tem in onim. Enakomerno brnenje 
strojev tudi ni prenehalo, ko je bila 
smena. Delate na dve smeni? Seveda, 
edino upanje, da izvršimo letni plan. 
Stalno sem med delavci, jih bodrim, da 
je njihov delovni elan še večjil. Skr-
beti moramo, da ne bo nič izdatkov za 
prekourno delo. Smo gospodarsko po-
djetje, zato smo varčevanje z odpadki, 
in znižanje polne lastne cene postavili 
na prvo mesto. 

Rekel sem, da so to borci za devize. 
Marsikdo, le malo važnostt polaga le-
seni volni, toda če pomislimo, da je 
nujno potrebna pri pakovanju za t ran-
sport v inozemstvo, ni odveč, če rečem, 
da kupci našega blaga silno pazijo na 
transportne poškodbe. Najmanjša po-
škodba kvari ugledu na linozemskem 
trgu, na drugi strani blago ni kvali-
tetno in ne moremo dobiti potrebnih 
deviz. 

Ta dva stroja, je pokazal obrato-
vodja, neprenehoma opravljata (svoje 
delo, toda rabili bi jih šest, da bi krili 
najnujnejše potrebe naših tovarn po-
hištva, za potrebe keramične industri-
je, emajiirane posode, številnim ste-
klarnam itd. Dvakrat večja proizvodnja 
bli mogla biti, da bi ugodili nešteto 
urgencam in prošnjam. Dinamični plan 
se je zmanjšal od 32 na 24 delavcev. 
Pri električni stiskalnici iza vezanje bal 
je bil prej zaposlen en sam delavec, 
sedaj pa jo imamo že več mesecev v 
popraviilu. Ukvarjat i se moramo z roč-
no stiskalnico, k je r so zaposleni tri je 
delavci. Njih delo je zelo otežkočeno 
in naporno. 

V pomladanskih mesecih so dalj ča-
sa stali vsled pomanjkanja lesa. Za-
čeli so s sečnjo in spravfilom sami. Da 
nes so brez skrbi, da jim lesa zaradi 
večmesečne zaloge ne bo zmanjkalo. 

Ti lin droigi uspehi nam dostlojno 
dokazujejo, da je kolektiv lesne 
volne skoro neviden lin dober borec v 
izgradnjd socializma. 

FBONTOVCI iz okraja KOTOR v Črni gori 
narn pišejo o suši 

Da bo vsem našim ljudem znano, 
kakšno katastrofalno škodo je letos na-
pravila suša v naši državi, predvsem 
v ostalih republikah, objavljamo v pre-
vodu pismo frontovcev Okrajnega od-
bora Ljudslke Fronte Kotar (Cma go-
ra), katerega smo pred kratkem spre-
jeli. 

Dragi tovariši frontovci 
bratske Slovenije! 

Obračamb se k vam s tem pismom, 
s. katerim želimo, da vas seiznanimo, 
kako veliko škodo je napravila letoš-
nja suša. v Črni gori, a še posebej v 
našem okraju oziroma v primorskih 
kraj ih naše repulblike, čeprav ste s 
tem preko dnevnega tiska verjetno 
seznanjeni!. Suša je bila tako velika, da 
je tudi naši najstarejši člani, očetje in 
stari očetje ne pormiijo. 

S svojih njiv smo mi komaj v dobrih 
letih s precejšnjimi težavami zadostili 
potrebam našlih kmetov in zadružniov, 
prebivalstva sploh, ker je naš k r a j 
zelo kamenit in ima zelo malo orne 
zemlje. Pri nas je popreje srednje s'i-
tuiran kmet imel največ 1 ha obde-
lovalne zemlje, tako da tudi takrat, 
kadar je bila letina dobra, pridelek od 
1 ha je bil morda manjši kakor tam 
pri vas, v bratski Sloveniji. 

Povdaiiiti vam hočemo nekaj prime-
rov, kaj je vse suša napravila v našem 
kraju . Kadar pri nas kmet je dobro ob-
deilajo svoje nj ive je btil povprečen 

hektarski donos za posamezne kulture 
v primeru dobre letine sledeč: korujze 
1.400 kg, pšenice I.OOO kg, krompirja 
lO.OOO kg, paradižnika 30.000 kg, lu-
ceme 4.000 kg litd. Pridelek v tem letu 
pa je bil sledeč: koruze do 250 kg ali 
18—20% pri normalni letini, pšenice 
okoli 350 kg ali 30%, krompirja 2.400 
kg ali 25%, paradižnika 10.000 kg ali 
30% in lucerne 650 kg ali 15% itd. 
Pridelek posameznih kul tur je bil tudi 
slabši, tako da kmetovalci pri posa-
meznlih kulturah niso pridelali niti to-
liko, kolikor so porabili za seme. 

Pridelek krmskih rastlin je bil zelo 
slab, tako da je vprašanje prehrane 
živine v tem letu za nas poseben pro-
blem. Krma je bila zelo sls^ba, ker je 
zaradi suše bila požgana, tako da na 
1 glavo živine nimamo niti polnih 45 
kg sena za zimo, kar seveda postavlja 
vprašanje obstanka našega živinskega 
fonda. Ker ne bomo mogli nabaviti 
krmo (za živino, bomo prisiljeni en del 
fonda živine poklaiti. 

Tako, bra t je Slovenci, s tem kratkim 
pismom smo vam hoteli prikazati, ka-
ko nas je suša letos zadela, in kašne 
težke posledice je napravil, vsled če-
sar apelliramo na vas, naše brate, 
Frontovce, da nam pomagate, kolikor 
vam je mogoče, tako, kakpr smo si 
medsebojno pomagali v toku naše he-
rojske Ljudske revolucije pod modrim 
vodstvom našega CK-ja in maršala 
Tita. 

Tovarna usnja v Šoštanju je izpolnila leini plan 
Dolg pisk tovarniške sirene je dne 

7. decembra ob 11. uri dopoldne spo-
ročil kolektivu (in okoliici, da je na j -
večja tovarna usnja v Jugoslaviji čast-
no izpolnila svojo obvezo, dano Par-
tiji in Titu — sedem dni pred rokom. 

Na klic sirene, so se zbrali vsi člani 
kolektiva v oddelku podplatnega usnja, 
k jer naj bi bil ta veliki in za kolektiv 
največji praznik v tem letu skromno 
proslavljen. Kolektivu je čestital di-
rektor podjet ja tov. Stegnar Andrej. 
Poudarili je, da je to zmago kolektiv 
lahko dosegel le z neverjetno požrtvo-
valnostjo, delovno discipDino in v tesni 
povezavi (Z vodstvom podjetja, delav-
skim svetom, kot ulpravnim odborom. 
Ti forumi v podjet ju so ob podpori de-
lavstva znali prekoračiti še tako ve-
like težave in zapreke, katerih rezul-
tat je bil, dosega velike 'in pomembne 
rmage. Saj je koldctiv kl jub raznim 
težavam izpolnil letni plan 24 dni pred 
rokom. 

Slavnosti te pomembne zmage ko-
lektiva Tovarne usnja Šoštanj so pa^i-

soslvovali tudi — generalmajor in l jud-
ski poslanec okraja Šoštanj — tovariš 
Stante Peter-Skala, sekretar O K K P S 
Šoštanj, tov. Marolt Jože in član bi-
roa O K K P S Šoštanj — major Mehle 
Janko. 

Po pozdravu direktorja podjetja, je 
spregovoril generalmajor, tov. Stante 
Peter, ki je kolektivu iskreno čestital 
in med drugim dejal, da je lizpolnitev 
plana v Tovarni usnja Šoštanj ponov-
ni dokaz vsem klevetnikom naše drža-
ve in ljudstva, kako se bori naše de-
lovno ljudstvo, da bi čim prej doseglo 
svoj cilj, t. j. neodvisnost in sociali-
zem. 
Tov. direktor Stegnar Andrej je ob 
zaključku svečanosti predlagal in ipo-
(zval delovni kolektiv, da še v naprej 
pokaže istii delovni elan tako, da bo 
koncem leta plan prekoračen za 7%. 
Delavci so ta poziv sprejeli z navdu-
šenjem ter oibljuibili, da bodo dalli vse 
od sebe in obvezo tudi častno izpolnili. 

V. S. 

Važno za vse naše naročnike in čitatelje 
Sprejemamo nove naroinike 

Ker bo priihodnje leto naklada na-
šega lista višja kakor je bila letos, 
bomo lahko sprejeli naročila v večjem 
obsegu kot doslej. 

Dosedanje naročmike, kot tudi nove 
interesente, ki želijo prejemati naš 
list v letu 1951, obveščamo, da se lah-
ko naročijo nanj že sedaj, in sicer pri 
upravi »Savinjskega vestnika«, Celje, 
Titov trg 1, vsak delavnik od 8. do 14. 
ure ali po pošti s tem, da nakažejo na-
ročnino na listi naslov in na bančni 
račun pr i Komunalni banki v Celju 
štev. 620-1-902000-4. 

Prihodnje leto ibo izšel tednik 30 
krat na 4 straneh in 22 kra t na 2 stra-
neh. Zato bo naročnina nekaj večja 
kot letos. Celotna naročnina bo 145 
diin, polletna pa 72 din. 

Naročnikom iz okraja Celje-okolica 
prilagamo že v tej številki položnice 
v ta namen. Ostali j ih bodo sprejeli 
v nasiledniih številkah. Vsakdo naj na 

nahrbtni strani položnice naznači za 
katero dobo nakazuje naročnino. 

Obenem opozarjamo zaostankarje, 
naj naročnino takoj poravnajo, sicer 
jim bomo list prenehali pošiljat. Ker 
je naročnina itak že nizka ter da bH 
zmanjšali administrativne posle upra-
ve na j interesenti naročajo Ust celo-
letno ali vsaj polletno. 

Da bo uprava redno poravnala svoje 
Obvqanosti do tiskarne in 'drugih, bo-
mo v bodoče prisiljeni pošiljati list le 
tistim naročnikom, ki z naročnino ne 
bodo v zaostanku. Iz tega razloga tudi 
ne bomo upoštevali naročil brez isto-
časnega nakazila naročnine. 

Uprava »Savinjskega vestnika« 

Lip Nazarje zavlačuje 
dobavo drv vojnim 

invalidom 
Kljub dejstvu, da ima Okrajni od-

bor vojaških vojnih invalidov vse po-
trebne nakazn&ce in dobavnice iza pre-
jem drv, ki so namenjene za zimsko 
kurjavo vojnim (invalidom in vdovam, 
teh drv še do danes ni prejel. Kon-
trolna komisija je na urgence OO ZVVI 
odgovorila, da dobavo zavlačuje LIP iz 
Na2^rij, z izgovorom, da je v prvi vr -
sti kurtivo namenjeno izvozu in JA. 
Nihče ne oporeka (prvenstveni važnosti 
tem dvem činiteljem, čudno pa je, da 
so drva že od spomladi pripravljena za 
prevoz, a stranke jih ne morejo do-
biti, čeravno je že izima tu. 

Invalidi v Šoštanju so proslavili 
DAN REPUBLIKE 

Invalidi šoštanjskega okraja so pro-
slavili sedmo obletnico Dneva Repub-
like na zelo svečan način sikupaj z de-
lovnim koldctivom invalidskega pod-
jetja. Proslave so se udeležili inva-
lidi in vojne vdove tudi iz najibolj od-
daljeniih kra jev šoštanjskega okraja. 
Pri proslavi je sodelovala godba iz to-
varne usnja, moški pevski zbor SKUD 
»Kajuh« in devetletna pionarka Mar-
jana Skraber z r e c i t a c i j o »Pesem o 
delu«. Poleg govorov so vojni invalidi 
s pomočjo o r g a n i z a c i j e A F 2 obdarili 
najpotrebnejše invalide in vdove z le-
pimi daailli. 

Na proslavi je bil odlikovan z redom 
Bratstva in edinstva druge stopnje se-
kretar Slavko Kmc, starši padlega 
borca Zvonka Stajnberg pa so daro-
vali 1000 din za socialni fond. 

M I L A D A S M I D : 

'v' 

Spomini na Tončko Cečevo 
(Konec) 

Nekoč se je pripeljal (iz Maribora 
standartenfirer Zorker, ki me je cele 
ure brezuspešno zasliševal. Pretepal 
me rui, pa saj je imel za to svoje ra-
belj'ske Mapce. Ponujal mi je cigarete, 
ter se »spustil z menoj v debato o po-
litiki, v obraz sem mu rekla, da bo 
Nemčija vojno (izgubila, da so vsi na-
rodi zoper njo, ker izvaja tak teror. Hi-
navsko se je izranl, da sicer spoštuje 
moje junaštvo, vendar pa da me mo-
rajo likvidirati, ker sem glavna dušev-
na v-oditeljica komunizma. 

Moja obstreljena noga se ni hotela za-
celiti, ustreliti pa me še niso hoteli, 
ker so mislili, da bodo po daljšem »ob-
legavanju« vendar ka j od mene izve-
deli. Zato so me poslali v Gradec v 
jetniško bolnico. Do poznega mraka sem 
čitala knjige, oči nisem žalila, vedoč 
da jih itak ne bom potrebovala. Ko so 
me za silo ozdraveli in me poslali nazaj 
v Celje, sem mislila, da me bodo na j -
brž tam uistrelili. Celjski gestapovci 
so mi žugali, da me bodo poslali na 
tak kraj , k je r me bodo jetniki, ki so 
zaprti zaradi sodelovanja z menoj, sa-
mi mučili in umorih. 

Paznica Zorijan je pošiljala mene 
vsak dan na hodnik po vodo. Nekega 

dopoldneva me prosi Cečeva, če sme 
iti ona po vodo namesto mene. Zanija-
nova je dovolila. Vrnila se je iz vodo 
pa ni nič povedala zakaj je želela na 
hodnik. Ko je paznica odšla mi je rek-
la, da (ima težke slutnje, in da jo slut-
nje nikoli ne varajo. Nekaj ur nato 
so se vrata celice odprla in paznica 
Tuš je poklicala Tončko. Pomenljivo 
me je pogledala, češ, sedaj vidiš, da 
moje slutnje niso bile prazne. Ni se 
več vrnila v celico. 

Cez tri dni nas je paznica vodila na 
izprehod po dvorišču. Prišle so jetnice 
tudi iz drugih celic. Zagledala sem 
med nj imi Cečevo, glavo je imela po-
vito s cunjami, komaj je hodila. Ko 
sva se pri sprehajanju srečale, mi je 
uspelo z n jo spregovoriti nekaj besed. 
Rekla mi je, da je bila takrat na hod-
niku izdana. Ko sem jo vprašala kdo 
jo je izdal, je pokazala na neko O T iz 
Ormoža. Več nisem mogla vprašati. 

Mene z materjo so prestavili v dnigo 
celico. Paznica Tuš je rekla, da medve 
govoriva skozi okno z jetnicama v dru-
gih celicah. Istotako so v to celico 
prestavili tudi Melher Marijo in Kro-
novšek Justino iz Maribora. 

Na pepelnično sredo 1943 so v Ma-

riboru zopet streljali. Takrat so ustre-
lili mučenike, ki so jčh imeli na krvavi 
razstavi v Celju. Med njimi je bila 
tudi 18 letna partizanka Puncer Marta 
iz Savinjske doline. Paimice so pravile, 
da je ta deklica pred ustrelitvijo od 
groze popolnoma osivela. Mislila sem 
da so s temi žrtvami ustrelili tudi 
Tončko, pa ni bilo tako. 

Nekaj dni po tem strel janju so pr i -
vedli Cečevo v našo celico. Na sebi je 
(imela raztrgano obleko, na golih nogah 
bele sandale, drgetaila je od mraza. 
Vprašala sem jo ka j se je zgodilo z 
njo, ko jo je paznica Tuš poklicala iz 
celice. Pripovedovala mi je naslednje: 

»Ko sem šla na hodn(ik po vodo, ni 
bilo paznice zraven. Pokukala sem sko-
zi linico neke male celice. V j i j e j sem 
zagledala aktivistko Smid i(Z Maribora 
in znanko O T iz Ormoža. Smidova me 
je vprašala ka j na j govori pri zasliša-
nju, nakar sem ji odgovorila, da na j 
taji kar se da. O T je ta pogovor iz-
dala gestapovcem, kar sem pozneje pr: 
zaslišanju spoznala, ko so me zaradi 
tega pretepali, metali in hodili po me-
ni. Od udarcev mi je teklo iz ušes, po 
životu pa sen» imela polno ran in hudo 
vročino. Dali so me v splošno bolnico, 
nato pa nazaj v bolniško sobo jetniš-
nice. Sedaj pa ne vem kaj nameravajo 
z menoj — najbrž me bodo umorili.«" 

Cečeva Tončka je bila res ena nai-
plemenitejšlh komunistk. Vsaki sojet-

nici je pomagala, z vsemi je bila pri-
jacna, če je pa od katere doibila kak 
košček kruha, ga je razdelila tako, da 
je vsaka nekaj dobila. Nikoh ni bila 
čemerna, vedno je prepevala partizan-
ske pesmi, vedno je bila nasmejana. 
Vse smo jo občudovale, ona je res pre-
zirala smrt in mučenje. 

Ena najplemenitejših deklic v naši 
celici je bila Rajh Nadica iz Ljutomera. 
Ta je podarila Tončki topel baržimast 
plašč in močne čevlje. Ko so Tončko 
kmalu na to poslali s transportom v 
Aušvic je bila vsaj oblečena. 

Veliko ljudi,, ki so poznali to heroj-
sko ženo, mislijo, da je bila ustreljena. 
Pa ni bilo tako. Namenili so ji počasno 
umiranje v najzloglasnejšem taborišču 
smrti — Aušvicu. Tam so ji naše linter-
niranke pomagale lajšati trpljenje. Us-
pelo jim je, da so pri jetnicah, katere 
so imele funkcije, izposlovale Tončki 
lažje delo in sicer, da je merila bolnim 
vročino. Ni bilo mogoče ohraniti to 
dragoceno žvljenje, dobila je kužno bo-
lezen in umrla. Tako je končala pot 
svojega trdega življenja, borka in ju-
nakinja, katere življenjski smoter je 
bil zmaga nad izkoriščanjem in zati-
ranjem delovnih ljudi. Zapustila je med 
našimi vrstami najglobljo vrzel, nikdar 
je ne bomo pozabili. 

Večna slava ženi heroju, Antoniji 
Cečevi! 
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P R E D STO P E T D E S E T I M I LETI 
3. decembra 1800 se je rodil France 

Prešeren, otrok ponosne Gorenjske. 
Strme, kamnite planine so se v svoja 
večnii mogočnosti vzpenjale nad do-
movjem z cibelko človeka, ki ga je ro-
dilo naše ljudstvo iz najžlahtnejših so-
kov svoje biti. Bilo je to leto dni po 
Puškinovem rojstvu lin v dobi, ko so 
gesla francoiske revolucije, čeprav v 
svoji domovini po napoleonski novi go-
spodi zmaličena, prodirala v svet in ga 
pretresala. 

Majhna, ozka domovina je rodila ve-
likega sina, ki je moral prerasti njen 
okvir in njen čas. Skozenj je drhtel 
utrip vsega človeštva, ga dvigal iz te-
snih razmer in ga spet vračal malemu 
domačemu svetu, iz katerega je izšel, 
vezan nanj z vsemi žilicami ljubezni 
na življenje in smrt. 

Tedaj reakcionarni poUtičIni (jerobi 
»pobožnega in ponižnega« slovenskega 
naroda, ki pravzaprav nitii še ni bil 
narod, so skrbno zapirali v slovenski 
hiši vsa okna, da ne bi zkoznje zapi-
hila sapa 'iz demokratičnega, borečega 
se sveta. V tej hiši sami pa je izpre-
govoril Prešeren v pesmi, ki je bila 
dih kljubujočega, naprednega člove-
štva, pninašajoč burjo, ki ruši oblast 
lažnih malikov in osvobaja svet. Nje-
gov glas je bil glas tega ljudstva sa-

mega, ki se dviguje iz tisočletnega tla-
čan^ega trpljenja. In vendar je pesnik 
pel, kakor da poje le samemu sebi in 
ozkemu omizju, ko je tako egodaj iz-
pregovoril, prehitevajoč razmere, rodo-
ve in čas. Razumeli pa so ga nasprot-
niki in mu niiso prizanašali. Prešeren 
pa je pel, boreč se z bedno stvarnostjo, 
zagledan v bodočnost. Blizu leta re-
volucij 1848. je zapel »Zdravljico« kot 
izipovedovalec vere v poslanstvo svo-
jega naroda in napovedovalec daljne 
bodočnosti, »ko oblast in z njo čast, 
obilnost bodo naša last«. Ze v Krstu 
je vedel, da »tja bomo našli pot, kjer 
nje siinovi. si prosto vol'jo vero in po-
stave«. Ni dvomil, da najde njegov 
narod svoje mesto med enakopravnimi 
narodi sveta, združeni v demokratični 
človečnosti: »Žive 'naj vsii narodi!« 

Šele ipo -svoji smrti je nesmrtni pe-
vec —• prerok osvojil svoje ljudstvo 
in ljudstvo njega. Niikoli pa mu ni bil 
bližji in dražji kot v letih narodno-
osvobodilne borbe. V krvavem žrtvo-
vanju ea svobodno življenje je sloven-
sko ljudstvo vodila tudi njegova pesem 
'in ga bo spremljala še dalje k popolni 
izgradnji vseh pogojev srečnega živ-
ljenja, kakor ga je vreden — Prešer-
nov narod. 

F. Roš 

Kakšen bo končni uspeh po polemiki o celjski literarni reviji 
Po vsej tej široki diskusiji je ured-

ništvo mnenja, da je polemiika v ča-
sopisu postala že manj aktuelna, kot 
bo važen sklep vseh polemičarjev, ki 
naj rodi tudi uspeh. Mnenja so se že 
v polemiki križala, zato je pričakovati, 
da pogovor o izdajanju almanaha, re-
vije ali periodične revije ne bo preveč 
enoglasen. Zato smo preprričani, da se 
bodo iniciatorji res temeljito pomenili, 
pri čemer bo vsaka utopija izključena. 

ALI NAJ IMA CELJE SVOJO 
KULTURNO REVIJO?... 

nam piše tov. A. Aškerc: 

Na to vprašanje lahko odgovorimo, 
če pregledamo položaj mesta Celja v 
naši skupnosti in istočasno ugotovimo, 
kaj tej skupnosti nudii in kaj ji dol-
guje. 

Ne bo težko ugotoviti, da tudi da-
nes Celje ni nič manj važen činitelj 
v našem gospodarskem žuvljenju, kot 
kdaj koli v preteklosti. Nasprotno, 
lahko trdimo, da se v Celju ni doslej 
še nikoli toliko ustvarjalo kot se u-
stvarja danes. Delavci v naših tovar-
nah iizpolnjujejo svoje naloge z visoko 
zavestjo, enako tudi kmečko prebival-
stvo v okolici v veliki večini po svoje 
pnispeva k skupnim naporom. Delamo, 
ustvarjamo in živimo. 

Ce pa iščemo vsemu temu odraza 
na kulturnem polju, lahko takoj vidi-
mo, da tu ne gremo vzporedno z osta-
limi uspehi. Toda tudi tu smo dolžni 
skupnosti dati to, kar 'dajemo (dru-
god. 

Kulturno življenje mora biti odraz 
vsega skupnega življenja 'in slika 
stremljenj in naporov. Zaostajanje na 
tem področju mora nujno učinkovati 
negativno. 

Zanimanje za to vprašanje, ki ga je 
sprožila anketa o kulturni reviji, je 
vsekakor hvalevreden pojav. Zdi se 
mi, da je težišče problema treba ču-
titi v sedanjosti poleg katere bomo 
mogli, če stojiimo tu na jasnem stali-
šču, tudi pravilno in oispešno spre-
jemali pobude iz naše kulturne tra-
jemati pobude iz naše kulturne tra-

Vsii čutimo, da je prav to naše po-
dročje še nesistematično obdelano in 
je (zato potrebno predvsem intenzivno 
in organizirano znanstveno delo. Tu so 
pokliicani vsi kulturni dn znanstveni 
delavci v Celju in okolici, da sprego-
vorijo svojo besedo. Poživeti je treba 
znanstveno delo na vseh področjih lin 
tako ustvarjati solidne pogoje za isha-
janje znanstvenh razprav litd. Ni dvo-
ma, da so v Celju sile, ki bi lahko 
dale skupnosti več kot dajejo danes. 
V kolikor jih ta anketa mobilizira, je 
gotovo njena zasluga. 

Vsak napredek na katerem koH po-
dročju našega kulturnega življenja mo-
ra biti pri srcu vsem. Zavedati se mo-
ramo, da je vsaka iK>buda vredna u-
poštevanja in zanimanja. Izvedba pro-
blema, pa je stvar temeljitih premisle-

kov, pri katerdh nas morajo voditi 
istočasno vidiki dolžnosti našega celj-
skega okoliša in istočasno vidiki dolž-
nosti do naše širše življenjske in kul-
turne skupnosti v slovenskem lin obče-
človeškem menilu. 

Ce upoštevamo vse to, mislim, da 
lahko zaključimo, da bi bili v Celju 
dani pogoji vsaj za letni almanah ali 
zbornik. Vsekakor pa bi se moralo in-
tenzivnejše kulturno življenje v Celju 
odražati tudi v prispevkih v naše 
centralne revije. 

UPRAVNIK CELJSKEGA MUZEJA 
A. STUPICA SE JE TUDI IZJASNIL 

ZA ZBORNIK... 

Človek je v nemali zadregi, iE>iše tov. 
Stupica, za novo in originalno ute-
meljitev celjske revije! Saj smo čitali 
že lepih ipobud in misli, s katerimi 
se strinja sleherni kulturnik, kateremu 
je celjska kultura življenski živec. Ce 
pridenem, fbolj poklicanim od mene, 
nekaj obrobnih pripomb, ,bodi to za-
radi popularizacije celjske revije in 
manj zaradi stvarnih razlogov. Kar od-
krito bom priznal — za redno izha-
janje revije se kar ne morem ogreti, 
preveč ovir ji tK) v napo t je, prepričan 
pa sem, da je za almanah dovoljno 
število kulturnih piscev. Almanah ali 
zbornik pa ima to prednost, da zibira 
uredništvo rokopise v miru brez ter-
minov — in ko je vse zbrano gradivo 
»prevejano« se lizroči tiskarni. Lahko 
se primeri, da gradivo preseže Obseg 
almanaha, no, tedaj ipa je »železna re-
zerva« v skrbnih rokah — in redno iz-
hajanje revije je s strani piscev že 
zasigurano. 

Iz muzejskih disciplin se nam odpira 
v celjskem almanahu široko polje, saj 
se dado napisati strokovne razprave v 
prikupni obliki za širok krog čitate-
Ijev. Je tu recimo arheologija, načrt-
na iskopavanja iz leta v leto bodo da-
jala dovolj novega gradiva. Tu j ^ e t -
nograflija, saj je naše področje slabo 
raziskano, ni dvoma, ta panoga bo 
imela veliko število čitateljev. Ne po-
zabimo, da žive v našli isredii daleč 
znani narodopisci. Da ne prezrem. no-
vejšega intenzivnega dela na polju 
NOB — že pKihodnje leto si obetamo 
bogato žetev, ki bo menda senzacija 
za razvojni oris NOB našega dbmočja. 
Problemi o zaščiti kulturnih spome-
di;kov, .intepretacija spomenikov, od-
p'ira človeku celo serijo razprav. In 
končno se naj naša lokalna literarna 
zgodovina tudi zrcali v celjskem zbor-
niku, vendar bo o tej zvrsti lažje spre-
govoril slavist, ne potzabiiti še celjske 
zgodovinarje in glasbenike. Moja vroča 
želja pa je, da se najde v zborniku 
prostora in sodelavcev za likovno u-
metnost tako histori'čno kot zgodovin-
sko. 

TOVARig KROFLIC JE OPOZORIL 
TUDl NA NEIZOGIBNE TEZAVE 

IZDAJANJA REVIJE 

Bral sem razprave celjskih kultiimiih 
delavcev v zadnjih številkah Celjskega 
tednika in Savinjskega vestnika za-
radi izdajanja kulturne revije v Celju. 
V itaistvu nikakor ne morem oporekati 
trditvam po potrebi take revije. Pi-
satelji dr. Jože Tominšek, Vladimir 
Levstik, dr. France Kotnik, prof. Fran 
Roš, prof. Grobelniik, magister Gradiš-
nik, Krašovec so s svojimi prispevki 
o tej zadevi dokazali, da je potreba po 
taki reviji nujna. 

Zamiislil sem se še bolj, iko me je 
tovariš urednik opomnil iza prispevek 
o tej zadevi. 

Pri izdajanju revij na sploh so veli-
ke težave. Posebno zaradi uredništva, 
založništva, gospodarske osnove in za-
radi izdajanja bodo velike težave. Po-
'glejmo si jih. 

Uredništvo take revije mora biiti v 
močnih rokah. Ne trdim, da ni v Celju 
človeka, ki bi bil kos tej nalogi, ven-
dar tisrtji, ki ISO naj'bolj sposobni, so 
s svojim delom prezaposleni in že pri 
tem vprašanju vidim veliko zapreko. 

Časnikarska polemika naj se »pre-
nese« k plodnemu sestanku vseh kul-
turnih delavcev v Celju, M se bodo 
pomenili o nadaljnjem delu. Izbrati dn 
zadolžiti ljudi, ki bodo z zavihanimi ro-
kami prijeli za delo. Ugotoviti način 
izdajanja in se ix>drobno pogovoriti o 
težavah, ki so do sedaj ovirale izda-
janje celjske kulturne revije in bodo v 
z a p r l o tudi zanaprej. Glejte, kako 
se osamosvajajo razna gospodarska 
podjetja, trgoviina, indust r i ja . . . Le 
prosveta in kultiira naj »čepi« še 
naprej v centralizmu? Pogovoriti se 
bo treba tudi, ali bo osnovan konzor-
cij, ali bo izdajalo poverjerDištvo pro-
svete? Ali morda Zveza kulturnih de-
lavcev v Celju, ki pa še ni tistanov-
Ijena. 

Za izdajanje revije je treba kapitala. 
Račime je trefba plačevati sproti. Pri 
dolgem razpravljanju pa smo zamu-
dili rok planiranja za papir, rok za 
sklepanje pogodb med založniki dn ti-
iskamami in sklepanje pogodbe za na-
kup papirja. Ne vem, katera tiskarna 
bi zmo^a poleg svojih obvez, ki jih je 
pred Grafično koor^nacijsko komisijo 
podpisala, sprejeti poleg plana tisk ta-
ke revije. Prav bi bilo, da Celjska ti-
skarna. Naj bi ibil še tisk celjski! Toda 
vse tiskarne sp že sklenile pogodbe za 
leto 1951 in so polno zaiposlene tako 
z razpoložljivo kapaciteto kakor tudi 
s pogodbami za tisk in pogodbe o na-
kupu materiala so že zaključile. Edino 
rešitev bi našli, če bi ena izmed slo-
venskih založb hotela spremeniti svoj 
spored (izdajanja in vnesti spremembo. 
Na ta način bi se dobila tiskarna, pa-
pir in drug material. Morda tuidi v 
tem ne bomo Celjani uspeli, ker za-
ložnice svojih sporedov nerade spre-
minjajo. Krčevito držijo v rokah svoje 
miselnosti na škodo lastne založbe in 
slovenskega ljudstva sploh. Marsikdaj 
bi bilo prav, da bi časopis, revija, bro-
šura ali knjiga »ne izagledala luči 
sveta«, tako pravijo bralci. Ce b.i o 
celjski revdji bralci tudi tako trdili, 
potem bi bdi zato, da ne delamo sra-
mote našim prednikom in izprežemo 
plug še prej, preden bi ga izastavili za 
brazdo. Nas same bodri k delu spo-
štovanje do prednikov in tehtne oce-
nitve njihovih del nam dajejo misel 
za nadaljevanje započetega dela. Ne 
omahovati, ne izavlačevati! Poiskati 
studence živih skal, vire in moči za 
nadaljnje delo in z delom zajeti tudi 
množično obliko prosvetnega in kul-
turnega udejstvovanja. 

Celjani naj dobijo res kulturno re-
vijo, ki bo ponos ne le uredniku in 
njegovim sodelavcem, temveč ponos 
Celjanom s svojo veliko okolico. »Naša 
revija je to!« — naj poreko. »Naša!« 
naj odgovarjajo drugi. Ce revija y pri-
hodnjem letu ne bo mesečnik, nič zato. 
Naj izide enkrat, dvakrat, štirikrat, 
takrat pa res »naša!« 

B E Ž E N P O O L E D N A R A Z S T A V O 
celjskih likovnih amaterjev SKJJD Fr, Prešeren Bežen pogled zaradi tega, da se v 

naprej opravičim pred obi^ovalci in 
udeleženci, če moj zapis ne bo tako 
temeljit kot ga prizadevanje naših celj-
skih 'likovnih amaterjev zasluži. Raz-
stavo sem obiskal kot vsak drug obi-
skovalec, zgolj iz zanimanja za napre-
dek v kulturnem življenju našega me-
sta, nikakor pa ne z namero, da bi 
kakor koli javno iznašal svoje mnenje. 
Za resnično in dosledno krit,iko ni do-
volj, če je človek samo prijatelj lepih 
del, biti mora tudi poznavalec in dobro 
razgledan v tem pogledu. Prav zara-
di teh idejstev smo pričakovali, da si 
bo razstavo ogledal med drugimi tudi 
tak gost, ki bi nam povedal kaj več o 
tem uspehu, ki bi našim cel j skim sa-
moukom dal pobude in nasvetov za 
bodoče delo. Vendar, koliikor si na 
višjih mestih prizadevajo, da bi umet-
nost čim bolj razšiirili med .široke mno-
žice, tokrat zaželj enega knitika nismo 
doč^a l i in naši domači umetniki 
lahko črpajo iskušnje za bodoče delo 
edino le iz mnenja obiskovalcev, ki 
navsezadnje tudi dositi pove. 'Na vsak 
način ta razstava ne sme iti nazabe-
ležena mimo v pozabo. Skušal jo bom 
s tem člankom ohraniti v spominu. 

Likovna sekcija drmtva »France 
Prešeren« obstoja od septembra 1949. 
leta. Člani te sekcije so bili v tem 
času enkrat nagrajeni za uspešno in 
plodovito delo od Glavnega odbora 
Enotnih sindikatov Slovenije. Letoš-
nja razstava, ki so jo priredili na čast 
prazniku Republike, siicer ni prva v 
življenju te sekcije. Enkrat so razstav-
ljali v izložbenih oknih, odkoder so 
najboljša dela odšla v Ljubljano in 
nato v Beograd, kjer so jih ocenjevali 
v sklopu tekmovanja med sindikalno-
umetniškimi društvi. Treba je omenLti, 
da so pri tem celjski likovniki želi 
priznanje tudi izven celjskega območ-
ja. Drugič so razstavili svoje stvari na 
gospodarski razstavi v Celju v letoš-
njem poletju. 

Letošnja novemberska r a^ tava je 
vendar v primerjavi z obema prejš-
njima prvi večji uspeh. Ta vtis daje 
samostojen razstavni prostor, ki ie bil 

:?a celjske razmere zelo okusno urejen 
in pa večje število prispevkov ter ude-
ležencev. Deset samoukov je razstavi-
lo 64 del. Posamezni razstavljalci so 
pri svojem udejstvovanju pokazali svo-
je smeri. Dobro je bilo pni razstavi 
tudi to, da so dela samoukov pomešali. 
Vsak obiskovalec je pri tem dobil 
vtis, da sleherni od udeležencev »svoja 
pota hodi«. Zaman bi obiskovalec pri 
ogledovanju del iskal kakršne koli po-
dobnosti, ki bi bila značilna za delo 
v krožkih. Broj dvoma likovniki raz-
stavljenih del niso delali v okviru 
sekcije. Zato bi toilo težko določati, ko-
liko so člani sekcije v skupnem ate-
ljeju pridobili? Zdi se, da so to znanje 
in tehniko ustvarjanja prinesli že se-
boj ob vstopu v društvo. Navsezadnje 
je treba razumeti, da so k razstavi 
prispevalii najboljši člani sekcije, zato 
bi pravo sliko o uspehu dela v li-
kovnem krožku ddbili šele tedaj, ko 
bi svoje prispevke razstavili tudi za-
četniki, ki so se ob močnejših članih 
učilii. 

Ce sem poprej dejal, da »vsak svoja 
pota hodi« ni bilo s tem mišljeno, da 
so si ustvarili popolnoma lastno tehni-
ko m izbiro motivov, barv itd. Pri 
vseh, pravzaprav, skoraj pri vseh "je 
opaziti, da so se nekje »učili«. Sicer se 
niso učili v pravem smislu besede v 
šolah večji: h slovenskih umetnikov, 
ampak opirajo se na slavnejše vzorni-
ke. Vinko Podjed se je močno vživel 
v dela naših slovenskih impresioni-
stov, Vera Pristovškova ni zaman iska-
la pomoči pri Strnenu in je v portretu 
veliko boljša kot v pokrajini, a tudi 
»Gladiole« in »Ciklame« zelo ugajajo. 
Napačno bi bilo, če bi ju i?aradi tega 
obsojali, ker iščeta (pomoči pri teh 
vzornikih, saj se tega poslvižujejo celo 
akademski umetniki, njima dela pa so 
kjub temu dobra, kažejo uspeh s ka-
terim bi bil vsak amater lahko zado-
voljen. 

Vudler in Kirbiš imata manj tujega 
vpliva. Vudler sam je sicer že našel 

lastni prijem in ga posebno pri tiho-
žitjih pridno uporablja, tudi morski 
motivi so se mu zelo posrečili. Kirbiš 
se pri isvojem dblu še išče in bo s 
pridnim študijem, kolikor mu bodo 
prilike dane, še kaj dosegel. 

Riedl se je nasprotno od Podjeda 
orientiral bol v smer ekspresionistov. 
Njegovih del je bilo na raztavi veliko. 
Med stlikami in risbami je posebno 
privlačen pastel »Sarajevo« .in »Mo-
star«. Riedl zelo rad sliika našo dal-
matinsko obalo. Njegove skice in risbe 
tudi kažejo izvežbano in samostojno 
roko. 

Zdolšek je prispeval sicer manj kot 
drugi in dokazal, da je čopiču pri a -
kvarelih že precej dorastel. Njegove 
pokrajinske slike in portret muslimana 
(3elo privlačijo. 

Z enim ali par prispevki so se pred-
staviili tudi Zlata Lapuh, Ivanuša in 
Mila Blajnik. 

Kiparske prispevke in keramiko sta 
prispevala samo Riedl in Jože Lapuh. 
Riledl je s svojimi otroškimi glavami 
ober^em dal najboljše prispevke na tej 
razstavi. Lapuhov akt »Ležeča« je 
zelo dober, le škoda, da ni pokazal 
več svojih del, ker iz enega ali dveh 
prispevkov je težko ustvarjati sodbo. 

Toliko torej o razstavil likovnih 
amaterjev v Celju. Želim, da se po 
tem vprašanju še kdo oglasi, ker ta 
zapis, ki je bolj kronološkega pomena, 
ne smatram za zadovoljivo kritiko. Ce 
kdo moje mnenje popolnoma zavrže, 
ne bom imel nič proti, kajti izraizil sem 
samo svoje lastno mišljenje. y 

Razstava sama je vsekakor velik 
uspeh v kulturnem življenju našega 
mesta, zasluži pohvalo in priznanje. 
Obenem ^pa •pomeni razstava uspeh za 
prireditelje same, saj jo je obiskalo v 
kratkem^ 'času nad 1.600 ljudii. 

J. Krašovec 

Mladinsko gledališče in baletni zbor -
nova pridobitev celjskega gledališča 

Celjsko Mestno gledališče kljub od-
sotnosti večjega dela svojega ansambla, 
da čutiti živahno delovanje. Razvese-
ljivo je tudi to, da v našem oskru-
njenem hramu boginje Talije poje 
orodje pesem obnove. Umetniški svet 
Mestnega gledališča je poskrbel, da na-
ša celjska publika ne bo odvisna samo 
od gostovanj, temveč pripravlja dela 
z manjšo zasedbo, presenetil pa nas je 
z odločitvijo, da v okviru Mestnega 
gledališča ustanovi tudi Mladinsko 
gledališče. Vodstvo mladinskega gleda-
lišča je Umetniški svet poveril svoje-
mu članu Branku Gombaču, ki se je 
z vso resnostjo oprijel delai.' Laihko 
trdimo, da je ta oblika gledališkega 
udejstvovanja mladine edinstvena v 
Sloveniji, saj si nikjer ne (prizadevajo 
tako resno navezati stike z mladimi 
talenti. Tovariš Gombač je zlbral okoli 
seJbe krog nadarjene, z gledališko am-
bicijo navdahnjene mladine iz vseh 
slojev prebivalstva. Dosedanje iskuš-
nje prti udejstvovanju mladine na a-
materskih odrih so pokazale, da ise 
mladina brez pomoči strokovnjakov ne 
more povizpeti nad povprečje amater-
ske ravni. 

Prva naloga, ki je poverjena Mla-
dinskemu gledališču je ta, da skozi 
vso gledališko sezono i ^^zor i nekaj 
otroških gledaliških (p- "stav. Druga, 
nič manj važna nalogi Mladinskega 
giedališča je, da vzgoj(I nov gledališki 
naraščaj, da vzbudi pri sodelujočih ve-
selje do gledališke umeunostL 

Režiser Branko Gombač je za krst, 
tega mladega gledališkega ansambla 
ipripravll pravljično igro »Pasitirček 
Peter in kralj Briljantin«. Cesarjevem 
prevodu je dodal še petje in balet. 
Pesmi je napisal znani celjski mla-
dinski (pisatelj Fran Roš, uglasbil jih 
je pravtako naš celjski skladatelj Oiril 
Rakuša. 

Za prizore s plesom je tovariš Gom-
bač pridobil baletnii 2toor, ki ga je 
v kratkem času od šestih mesecev 
vzgojila koreografinja Sonja Gorjanc, 
ipravtako Celjanka. Ta baletni zbor, 
je poleg Mladinskega gledališča Eelo 
velika pridJobitev Mestnega gledališča, 
ki bo z'boru nudilo poleg ugodnejših 
prilik za delo tudi priliko za udejstvo-
vanje. V trdi veri, da se bosta oba 
mlada poganjka, v okrilju s tradicijo 
zakoreninjenega gledališča, bohotno 
razrasla in zaizelenela, pričakujemo 
njihovega prvega nastopa. 

Na premieri pravljične igre »Pastir-
ček Peter in kralj Briljantin« bomo 
imeli prvič priliko videti uspeh obeh 
ansamblov. Obenem bomo prtiča uspehu 
prizadevanj tovariša Gombača, ki si 
z režijo in vodstvom Mladinskega gle-
gališča ni naprtil majhne naloge. 
Usi>eh baletnega zbora pod vodstvom 
Gorjančeve nam bo spničo težav, ki 
jih je imela pri štirimesečnih vajah 
na podstrešju, še posebno drag. 

C. k. 
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Za naše malčke delajo 
Večkrat sem si v izložbah trgovin 

ogledoval lepo izdelane obleke za naše 
na jman j še . . . in obiskal sem tiLste, ki 
jih izdelujejo. 

Vhod v Tovarno otroške k o n f ^ c i j e 
v Šoštanju se prav nič ne razlikuje od 
vhodov ostalih stanovanjskih hiš. To-
varna je pričela obratovati leta 1947. 
Šivalne stroje, ki jih vrti elektromotor 
so dobilii iz S lovence Bistrce, stavbo 
,pa so nekoliko popravili — tako je 
pričela obratovati tovarna za naše na j -
mlajše. 

»Tovariš upravnik, alii bi si lahko 
ogledal tovarno? Zeinima me proces 
dela in tudi javnost bi o tem sezna-
nili.« 

»Prav rad pokažem,« mii je odvrnil 
dn (pristavil, »naš delovni kolektiv je 
bolj skromen, zato javnost o njem do-
sti ne ve. Imamo pa že dosti delovnih 
usi>ehov lin izkušenj za seboj.« 

»V naši tovarni je zaiposlena sama 
ženska delovna sila,« je omenila pred-
sednica delavskega sveta, katerega je 
ta kolektiv prvi v našem okraju izvo-
lil. Naglasila je besedico »naši«. To-
varna je res njihova, saj so jo že pre-
vjzeli. Sami so zgradili tovarno in sa-
mi jo tudi upravljajo. 

Delo v itovamli je razporejeno na 
brigade. Ena brigada kroji in urezuje, 
druga šiva, tret ja dokončuje. Delajo v 
dveh skupinah. 

»Tale je pa verjetno udamica?« sem 
(povprašal kra j mene stoječo jjoslovod-
kinjo lin pokazal na delavko, ki ji je 
delo hitro šlo od rok. 

»To je pa Tilka, naša najboljša de-
lavka in štirikratna udamica. Sploh 
pa je težko reči, katere so najboljše, 
ko so pa vse dobre delavke. Kljub te-
mu, da limamo težave pri materialu ni-
smo obui>ale, temveč smo se še bolj 
zavzele in je naš kolektiv finančni 
plan podjetja že pretekli mesec dose-
gel, danes ipa že visoko presegel. Tudi 
proizvodni! plan bomo izvršile do 20. 

decembra, kakor smo si zadale obvezo 
na začetku leta. Res, prejšnji mesec je 
bil naš plan ogrožen zaradi tehničnih 
ovir, danes pa se nam tega nii več bati, 
ker smo ga z marljivostjo že nadokna-
dile. Večkrat pa nam podjetje Tiska-
nina iiiz Kranja pošlje blago s slabim 
ti sikom, ki ga moramo vrniti, ker se 
borimo za čimboljšo kvaliteto ...« 

»Potem je pa ta diploma, ki visi 

tamkaj na 2iidu, priznanje za kvalitet-
no izdelavo?« 

»To je ipa ponos našega kolektiva! 
Diplomo nam je podelilo Ministrstvo 
za komunalo LRS ob pr<ihki republi-
ške razstave v Ljubljani, kot na j -
boljšemu tovrstnemu delovnemu ko-
lektivu v repubUki.« 

Ko sem zapuščal tovarno — to ža-
rišče dela za naše najmlajše — si ni-
sem mogel ,pojasniti, kako lahko In-
formbiro kleveta takšne kolektive, ki 
grade nove, trdne temelje socializma. 

Odkup deteljnih semen 
osnova za napredek v živinoreji 

Pri pospeševanju naše živinoreje 
moramo nujno stremeti tudi iza pove-
čanjem in izboljšanjem krmne baze. 
Poleg izboljševanja travnikov in paš-
nikov, ,mo»ramo obnovitli in povečati 
predvsem deteljišča, ki dajejo za pre-
hrano živine najizdatnejše hranivo. 
Toda zadnja leta polagamo tej zadevii 
premalo pozornosti in brige. Naša de-
teljišča so ipovečini napadena od pre-
denice, ki je njen najhujšii uničevalec. 
Mnogo je zadnja leta škodovala posev-
kom detelje siiša, ki je povzročila, da 
setve niso niti vzklile ali pa so na-
knadno propadle. Največjo in občutno 
škodo pa je vsekakor povzročila dete-
ljam letošnja s;aša. 

Za obnovo detelj išč potrebujemo 
ogromne količine detelj nih semen, ka-
terih pa imamo iiz leta v leto manj. 
Pred enakim dejstvom stojimo tudi le-
tos, da niti iz daleka ne ibomo mogli 
kriti vseh potreb iz lastne proizvod-
nje. 

V viiidu nakazanih gospodarskih po-
treb je bila tudi za pridelovanje teh 
semen postavljena KLO planska za-
dolžitev, katero pa Bo ponekod malo-
marno sprejeli. KLO so bili zadolženi, 
da potom Kmetijskih zadrug izvedejo 
Ipriii pridelovalcih kontrahažo. Nekateri 
KLO so to nalogo v celoti izvršili, med 

PISAN DROBIŽ 
LAHKO JE ŽIVETI OD TUJIH 

ŽULJEV! 
Celje je kulturno mesto in ima kot tako 

tudi svoje javno ' stranišče. Za red in snago 
v njem skrbi i)Osebna snažilka. Za to delo 
pa je skozi vse leto prejemala le 600 din 
mesečno. Kako je bilo to mogoče so se 
spraševali Celjani, ko se je ta stvar raz-
nesla. Našla se je tov. Zaje Fani, ki je vsak 
teden prišla po denar, ki ga je snažilka 
pobrala kot napitnino. Denar je jemala z 
izgovorom, češ da ga odvaja Mestnim na-
sadom. Na tak način je ta p r e f r i g a n a 
t a t i c a spravila v svoj žep okoli 50.000 
dinarjev. Kako bedno je zaradi njene lopov-
ščine živela snažilka niti pomislila ni. Tem 
bolj pa se zanima za tovrstno izkoriščanje 
človeka po človeku naša ljudska inšpekcija. 
Verjetno bo t a t i c a prejela za svojo po-
štenost pravilno nagrado, 

—M— 
PATRONATI 

Smoter patronatov je, da posamezne mno-
žične organizacije, sindikalne podružnice v 
podjetjih, ustanovah ter organizacije AFž 
prevzamejo skrb nad zdravstvenimi ali vzgoj-
nimi ustanovami, posebno v letih, ko se še 
borijo z gmotnimi in materialnimi težavami. 
Njihova pomoč naj bi se zrcalila v raznih 
delovnih akcijah, popravilih in pri zbiranju 
denarnih prispevkov, 

V Mladinskem domu »Tončke čečeve« v 
Celju se nahaja 40 gojencev od 7 do 14 
let. To so enostranske in dvostranske sirote, 
ki uživajo zaščito države, katera nudi tem 
otrokom ugodnosti širokega obsega. Kljub 
temu se ustanova bori z gmotnimi težavami, 
posebno pri obdaritvi gojencev, 

Patronat nad tem domom imata Sindi-
kalna podružnica sodišče v Celju ter odbor 
AFŽ III. četrti. Pohvalna in vzgledna je 
sind, podružnica sodišča, ki redno mesečno 
prispeva okrog 800 din. Tudi odbor AFž 
III, čerti pomaga z delovnimi akcijami. Za 
počastitev 10 letnice OF se je pred kratkim 
zavezala san. podružnica Mestni magazin 
Celje, da bo prevzela patronat nad domom 

ter je 7, novembra že prispevala 5.470 din. 
Ker se bliža za vse naše gojence velik in 

težko zaželjeni dan — Novo leto, ko bo 
treba obdariti vse gojence, bi bilo prav lepo 
tudi od ostalih sindikalnih podružnic, da 
sprejmejo patronat nad domom »Tončke 
čečeve«, 

ŠE NEKAJ VEC O »OTROŠKEM 
SEJMU« V ŠT. PETRU OB SAVINJI 

»Savinjski vestnik« je dne 18. novembra 
objavil članek o neuspelem »otroškem sejmu«, 
ki ga je organizirala organizacija AFž v št. 
Petru ob Savinji. Okrajna kontrolna komi-
sija je na podlagi tega članka in še neka-
terih signalov izvršila pregled bla^jniškega 
poslovanja in trošenja denarnih sredstev te 
organizacije ter ugotovila: 

Od oktobra 1948, ko je prevzela vodstvo 
organizacije v svoje roke tov, Grašičeva, so 
bile kar 4 veselice, Poglejmp si na kratko 
obračune teh veselic. Prva, ki je bila v 
februarju 1949 je imela 13.899 din dobička, 
druga v novembru 1949 je imela že 1.493 din 
izgube, tretja v februarju 1950 kar 15,037 
din izgube, dočim za tako imenovani »otro-
ški sejm« še ni obračuna. Zanimivo je to, 
da pri blagajniški knjigi ni od teh 4 vg-
selic, prilog za 199.927 din raznih izdatkov. 
Na ta način se ne da ugotoviti v koliko 
so bili izdatki dejansko izvršeni. Pri pre-
gledu so bili ugotovljeni plačani računi v 
znesku 10.100 din, ki pa v blagajniški knji-
gi niso knjiženi, kar dokazuje, da blagaj-
niška knjiga sploh ne odgovarja dejanskemu 
stanju. Med izdatki lahko najdemo sledeče 
primere: 4.148 din »vzeto iz blagajne kot 
drobiž«, za razna potovanja izplačano skup-
no 1.445 din seveda brez obračuna, Grašič 
Liza din 5000 brez obračuna itd. 

Najbolj zanimivo pa je poslovanje in or-
ganizacija »otroškega sejma«. Za to prire-
ditev je bilo nabavljeno 3061 vina za 30300 
din, 1 prašič cca 70 kg, 1 tele in 1 koza v 
vrednosti 24.500 din. Računi niso priloženi. 
Blagajniška knjiga izkazuje, da je meso pla-
čano, dejansko pa tele še ni poravnano. Na 
nabiralni poli je bilo zbrano 5.138 din, 52 

OBJAVE IN O G L A S I 
O B J A V A 

Poverjeništvo za trgovino in preskrbo — 
MLO Celje-mesto obvešča vse potrošnike, 
da si lahko nabavijo oziroma si bodo lahko 
nabavili v mesecu decembru, na nakaznice 
za mesec december: 

a) m a r m e 1 a d a , ki jo dele vse po-
slovalnice na: D-1 po 500 gr., D-2, D-3. R- la 
jam, R-la, R-lb, R-2a, RS-1, B, MD, T 
nakaznice po 1.0000 gr. Na D in R katego-
rijah se reže odrezek republiške dopolnilne 
preskrbe štev, 5-december, na »B« nakaznice 
se reže odrezek rep. dop. preskrbe I- l , na 
MD nakaznice se reže odrezek republiške 
dopolnilne preskrbe štev. 24, dočim se »T« 
nakaznicam ne odvzame odrezka. Marmelado 
prejmejo istočasno z nabavo sladkorja za 
mfesec december. 

Zaključek delitve bo 20. t. m. 
b) č o k o l a d n i i z d e l k i ; na odrezek 

za kakao-december, D-1 prejmejo po 50 gr, 
D-2 po 100 gr„ D-3 po 150 gr, 

C) j a b o l k a , katere dele vse posloval-
nice Povrtnine, Na D-1, D-2, D-3 po 1 kg„ 
proti odvzemu odrezka republiške dopolnilne 
preskrbe štev, 8-december, 

d ) k a v o v i n e na vse »R«, »RS«, »SO«, 
»PO« in »D« kategorije po 250 gr., proti od-
vzemu odrezka republiške dopolnilne pre-
skrbe štev. 6-december, 

e) p r a v o k a v o , na kategoriji R-la 
jam in R-la po 200 gr, proti odvzemu vseh 
odrezkov, 

Poverjeništvo za trg, in preskrbo 

OKRAJNA OBRTNA ZBORNICA 
CELJE-OKOLICA V CELJU 

sporoča: 
Tečaj za mizarsko strokovno risanje bo v 

Žalcu in začel takoj s pričetkom novega 
leta. Dne 17. 12. 1950 ob 8. uri bo v risal-
nici nižje gimnazije v Žalcu (vhod iz dvo-
rišča) sestanek vseh interesentov za tečaj 
zaradi vpisa in točnih informacij. 

Čevljarski prikrojevalni tečaj in prikroje-
valni tečaj krojaštva za moške in ženske se 
bosta vršila pozneje. 

Za tečaj za avtogeno varenje je premalo 
prijav. 

Prijave še vedno sprejemamo. Vse člane 
prosimo, da se do konca decembra t. 1. zgla-
sijo v pisarni zbornice, da z njimi obraču-
namo članske prispevke, ker se je člana-
rina zaradi ustanovitve zbornice spremenila. 

K A Z P I S 
Ravnateljstvo drž. učiteljišča v Celju raz-

pisuje mesto šolskega služitelja. Natančnejša 
navodila v pisarni ravnateljstva. 

OBJAVA 
Obveščamo vse potrošnike mesta Celja, da 

si lahko nabavijo drva pri podjetju »Kurivo« 
v Celju na naslednje K-nakaznice za ku-
rivo: 

K-II pol prm drv odrezek K-II-1950-B 
K-III 1 prm drv odrezek K-III-1950-C 
K-IV 1 prm drv odrezek K-IV-1950-D 
Nadalje opozarjamo potrošnike, da na 

prejšnje razpisane odrezke kurivo čimprej 
dvignejo, ker bodo isti zapadli.« 

Pozivamo vse ustanove, urade in podjetja 
na področju mesta Celja, da dostavijo po-
verjeništvu za trgovino in preskrbo MLO 
Celje nepreklicno do 27, 13, t, 1, »plan po-
treb kuriva za leto 1951,« 

Poverjeništvo za trg, in preskrbo Celje 

Okrajna obrtna zbornica Celje-okolica v 
Celju obvešča naročnike glasila »Obrtnik«, 
da dobijo novembrsko številko istega izje-
moma v pisarni zbornice v Celju, Gledališka 
ulica 2, kjer jo naj dvignejo takoj. 

O P O Z O R I L O ! 
Ljudska univerza v Celju obvešča, da se 

prične s 1. januarjem 1951 tečaj za politično 
ekonomijo, stenografijo in nadaljevalni tečaj 
francoščine. Možen je še vpis za slovenski in 
italijanski jezik. Prijave se sprejemajo pri 
ravnateljstvu II. gimnazije ali v Mestni knjiž-
nici do 24. decembra t. 1, 

P O Z I V ! 
Zaradi podelitve odlikovanj se pozivajo 

spodaj navedeni tovariši, da dvignejo svoja 
odlikovanja pri Mestnem odboru Zveze bor-
cev NOV Celje-mesto v najkrajšem času: 

Usar M. Milka, Kace I. Anton, Cverk R. 
Rok, Trdin I, Ana, Polajnar A. Jože, Fun-
kelj I, Ivan, Majcen I, Ivan, Cfih I, Ivan, 

tem, ko so jo drugi izvršili le na pa-
pirju na birokratski način, ne pa kot 
življenjsko važno gospodarsko nalogo. 
Med temi so bili prvii KLO Gk>tovlje 
in Ljubečna, ki so deteljo kontrahirali 
pri takih kmetik, ki jo sploh nimajo. Za 
njihovo malomarnost in iizigravanje iz 
gospodarskimi ukrepi se bodo izato od-
govorni zagovarjali na primernem me-
stu, 

V času od 1, do 20 decembra t, 1, se 
vrši odkulp krmniih semen in to pred-
vsem kontrahiranih in blokiranih se-
men detelje in luceme. Odkupujejo jih 
vse Kmetijske zadruge po prostih lin 
vezanih cenah. Vsak kmetovalec, ki je 
sklenil kontrahažo ali mu je bilo to 
seme blokirano od KLO, je dolžan, 
da v korist skupnih gospodarskih in-
teresov odda te količine semen v na j -
bližjo KZ. Isto tako se pozivajo tudi 
vsi oni kmetovalci, ki imajo kakršne 
koli viške detelj nih semen, da jih ne 
prodajajo po nedovoljenih privatnih lin 
čmh kanalih, ampak j'ih oddajo v zbi-
ralnico za potrebe skupnosti. Zavedaj-
mo se, da napredek živinoreje v pre-
cejšnja meiri zavisi od dobre krmne 
baze od katere je detelja najvažnejša 
krmna rastlina. Kmetje — zadružniki, 
pokažimo tudi v tem svojo zavednost 
do skupnosti in države. L, 

USPELA SLAVNOSTNA AKADEMIJA 
v celjski bolnici 

v počastitev 29. novembra je prire-
dil kolektiv sindikata Splošne bolnice 
v Celju na predvečer praznika uspelo 
slavnostno akademijo. V prostorni in 
prijetno okrašeni sindikalni dvoranii 
bolnice so se poleg uslužbencev bolni-
ce zbralii kot gostje tudi številni člani 
sindikatov vseh ostalih izdravstvenih 
ustanov, ki so dvorano docela napol-
nili. 

Po uvodnii recitaciji tov. Monike Cer-
ne »Maršalu Titu« je tov. prof. Smo-
letova v slavnostnem govoru na krat-
ko orisala zgodovino nastanka naše 
Republike. Sledile so recitacije: Ašker-
čeva tlaka, ki jo je izvajala skupina 
otroških negovalk iz otroške bolnice. 
Tov. Naprudnikova je z občutkom po-
dala Zupančičevo »Osvoboditeljem« in 
dr. Završniik se je v Prešernovem 
»Uvodu h Krstu pri Savici« prav dra-
matsko razživel. 

Posebno poživele pa so spored glas-
bene točke, saj -so nam soUsti tov. 
Modic z ai^ijo iz Gorenjskega slavčka 
ter »Talcem«, dr. Završnik z »Mor-
narjem« 'in »Kdor hrepeni kot jaz«, 
tov. Kranjčeva s klavirskimi točkami 
lin dr. Novak s harmoniko, pripravilo 
prav koncertni užitek, ki ga je ob za-
ključku ii^poipolnčl še godalni kvartet 
s precizno izvajano Mozartovo »Malo 
nočno glasbo«. 

Program je Ml res i ^ m e m o izbran 
in skrbno izvajan. Gostje so odhajaLi z 
zavestjo, da so doživeli nekaj lepega 
in z željo, da bi se umetniško-kulturno 
delo siLndikata razvijalo v tej smeri 
dalje. 

Kolektivu sindikata tooHnice pa je 
največje zadovoljstvo, .da je z akade-
mijo pripravil veliko veselje tudi bol-
nikom, saj je za vodna radio-centrala 
brezhibno prenašala po zvočnikih ce-
loten spored ipo vseh 'bolniških sobah. 

Pionirska organizacija v Dobju 
služi za zgled 

komadov jajc, nekaj jabolk, okrog 2.50 kg 
bele moke, 15 kg pšenice in 3 kg sladkorja, 
katerega je dala šola. Iz jajc in bele moke 
je bilo napravljeno pecivo, ki se je namesto 
otrokom, prodajalo na veselici, če pogle-
damo dohodke lahko takoj ugotovimo, da 
bi morali biti znatno večji. Pri prodanem 
vinu je primanjkljaja za 3.915 din, pri jest-
vinah za 14.627 (tu je razumljivo, ker je bil 
prašič in tele na domu tov. Grašičeve in so 
pri peki mesa manjkale glave, noge, dro-
bovina itd.). Isti primer je pri delitvi tek-
stilnih ostankov. Organizacija je prejela 
skupno 30 kg ostankov, razdeljenih pa je 
bilo samo 25 kg. Tudi pri tej delitvi je do-
bila predsednica 2 kg ostankov. 

Navedeni primer nam dokazuje, da čla-
nice organizacije AFŽ v št. Petru niso bud-
no spremljale delo odbora, zaradi česar je 
lahko prišlo do takih nepravilnosti. Ker je 
glavno vodstvo in tudi poslovanje z blagaj-
niško knjigo imela tov. Grašičeva, je Okr. 
kontrolna komisija Celje-okolica zadevo od-
stopila Javnemu tožilstvu, da uvede proti 
imenovani kazensko postopanje, 

GNECA PA TAKA. . . 
Na celjski postaji na Andrejev sejem. 

Jutranji vlaki so pripeljali v Celje množino 
potnikov, ki so prišli na sejm. Ob izhodu 
je stal en sam železničar, ki je pobiral vo-
zovnice in trdovratno spuščal iz postaje ene-
ga potnika za drugim. Ljudje so se pre-
rivali, si stopali na lastne in na tuje noge, 
zabavljali in kričali. V tej gneči je bil pravi 
raj za žeparje, če so imeli srečo biti navzoči. 
Zakaj vse to? Mar bi ne mogli odpreti obeh 
vrat ali celo velika vrata, da bi promet bil 
hitrejši? Če se upravi toliko gre za tiste 
vozne listke, potem naj k vratom pritrdijo 
zaboj ček, kamor bo však potnik spusitil 
karto. Kontrolirati če imajo vsi vozne listke 
ali ne, je itak nemogoče. Pregledovati bi 
morali tudi datume na hrbtu vozovnic, če 
bi se hoteli zavarovati pred vsako sleparijo. 
To bi bilo šele gneče, če bi še celo to iz-
mislili. - _ 

Toda zakaj bi z lahkoto potniki zapuščali 
postajo, če se lahko stiskajo in dajo duška 
svoji upravičeni jezi? 

Proti koncu preteklega meseca so se 
zfbrali pionirji v lepo okrašeni učilnici 
dobjanske šole, da bi (izvolili nov štab 
pionirskega odreda, kateri je sicer že 
obstojal, vendar ni čutil dovolj odgo-
vornosti do dela pionirjev, pa tudi so-
delovanje. učitelj stva je bilo bolj 
mlačno. 

Približno 250 pionirjev je z vso 
pozornostjo poslušalo poročilo učitelja 
o bodočih nalogah pionirske rganiza-
cije, ki jim je točno objasnil naloge 
pionirske organizacije. 

Da bo delo pionirske organizacije še 
uspešnejše, bodo pionirji delovali v 
modelarskem, prirodoslovnem, literar-

nem, zemljepisno-zgodovinskem, espe-
rantskem krožku in kirožku za ituje 
jezlike. 

Pomen teh krožkov je velik. Spro-
stili bodo iniciativo pionirjem in utr-
jevali učno snov. Vse učitelj stvo bo pri 
tem pomagalo, svetovalo in skrbelo za 
uspešno delo v krožkih. 

Pionirji so iJzvoMli pionirski štab in 
predvodnike posameznih krožkov. 

Na praznik 29. novembra so pionirji 
sprejeli v svoje vrste 151 cioibančkov. 

Prepričani smo, da bodo dobjanski 
pionirji odslej imeli več uspehov, kot 
doslej in tako služili svoji socialistični 
domovini. 

FIZKULTURA 
Ob zaključku uspešnega leta polaga Nogo-

metni klub SŠD Kladivar na svojem rednem 
letnem občnem zboru 

21, decembra 1950 ob 19. uri 
v sejni dvorani MLO Celje-mesto svoj obra-
čun, Zato apeliramo tem potom na vse Iji* 
bitelje nogometa, ki so vse leto stali verno 
ob naši strani ter nam tudi pripomogli k 
uspehom, da se našega občnega zbora v 
čim večjem številu udeleže in s tem mani-
festirajo našo enotnost ter složnost. Za 
igralce ter odbornike je udeležba strogo ob-
vezna, Vsi podporni člani, ki se bodo na 
občnem zboru izkazali s člansko izkaznico 
Nogometnega kluba SŠD Kladivarja, imajo 
pravico voliti nov odbor. Volitve bodo po-
tekale tajno. Kdor še ni vpisan kot podpor-
ni član, naj to nemudoma stori in dvigne 
legitimacijo pri Jugoreklam, Celje. 

Nogometni klub SšD Kladivar 

Ali že veste, da mi nogometaši izdajamo 
svoj list? Da, po petih letih nam je uspelo, 
da smo pričeli izdajati list »Nogometni vest-
nik«, ki prinaša zelo zanimive članke o no-
gometu in to slovenskem nogometu, poro-
čila o nogometnih tekmah širom Slovenije, 
pravila igre, sklepi vseh sej disciplinskih. 

upravnih ter sodniških odborov NZS v Ljub-
ljani, ki so za vsakega nogometaša ter gle-
dalca silno važni, zanimivi članki o našem 
Kladivarju in še marsikaj lepega, časopis 
je strokovno zelo na višku, izhaja enkrat 
tedensko in stane 4 din. Ker dosedanji 
športni časopis »Polet« prinaša zelo malo 
člankov o nogometu, sploh pa slovenskem 
nogometu, je bil ta časopis potreben in ga 
moramo pozdraviti. Kupite ga lahko pri Ju-
goreklam Celje. B. V, 

NAGRADNI TURNIR SAH SEKCIJE 
»BETON« 

šahovska sekcija »Beton« je organizirala 
nagradni turnir za petokategornike. Turnirja 
se udeležuje 14 igralcev. Dosedaj je bilo od-
igrano enajst kol. Stanje je naslednje. 

Lipovšek (Beton) 8 točk, Hajsinger (Kovi-
nar) in Gajšek (Beton) 7, Ahtik (Kovinar) in 
Špeglič (Beton) 6 in pol, Vrtovec, Vodičar 
(oba Beton) in Markovič (Cinkarna) 6 točk, 
Svetina (S. Gligorič) 5 Pelko (Beton) in Pon-
grac Lojzka (SŠD Celje) 4 in pol, Vučko 
(Kovinar) in Faktor (Beton) 3, ter Lah (Be-
ton) 1 točko. 

Ureja uredniški odbor. — Odgovorni urednik Tone Maslo. — Naslov uredništva: Celje, 
Titov trg 1. — Telefon 7. — Bančni račun pri Komunalni banki v Celju jt. 620-1-90200-4 
— Tiska Celjska tiskarna v Celju. — Poštnina plačana v gotovini. — četrtletna naročnina 
33 din, polletna 66 din, celoletna 1312 din. — »Savinjski vestnik« izhaja vsako soboto. 

Lavrinc M. Jakob, Jurkovič I. Ludvik, Pe-
tan F. Franjo, Kastelic F. Franc, Berglez J. 
Mihael, Žagar K. Edvard, Laubih A. Jože, 
Tavčar F. Franc, Bokalič P. Ivo, Predovnik 
I. Albin, Kambur I. Marija, Zupančič M, 
Rajko, Poteko I. Ivan, Albert S. Stanko, 
Krošel ali Koželj F. Božidar, Borovič M. 
Viljem, Kirn J. Marija, Brvar F. Ivan, šu-
štaršič J. Marko, Cokan A. Drago, Golež F. 
Milan, Guzej F. Janez, Gorenšek I. Matija, 
Drev A. Alojz, Ofic A. Anton, Majcen B. 
Bernard, Cezaj J. Ignac, Bred K. Karol, 
Rojnik I. Štefan, Ivančič A. Albert, Vipot-
nik F. Marija, Posega P. Ivan, Kirn J. 
Reza, Ferkaš I. Franc, Pečnik I. Ivan, Je-
larčič J. Viktor, Brvai; F. Franc, Marija 
Nežka, špeglič A. Kari, Gregorčič I. Ivan, 
Domanjko A. Mijo, Gimia J. Justin, Struš-
nik U. Valentin, Rovšnik A. Viktor, Pinter 
F. Franc, Ulaga M. Franc, Kamenšek B. 
Pavel, Lavrinc M. Jaka, Vidic I. Ivanka, 
Volk J. Ciril, Jager F. Anton, čuzelj M. 
Martin (Žugelj) Herman A. Alojz, Novak I. 
Lovrenc, Cvetko F. Ernest, špeglič A. Slav-
ka, Žagar F. Viktor, Usar M. Milka, Ka-
stelic F. Franc, Huder H. Ivan, Orožan M. 
Konrad, štrah F. Albin, Vouk J, Kari, 

Mestni odbor ZB Celje 

ČISTOKRVNEGA volčjaka. (7 mesecev sta^ 
rega)" izvrstnega čuvaja prodam. Naslov 
v upravi »Savinjskega vestnika« 

KUPIM nov ali že rabljen kotel, litoželezni. 
Naslov v uredništvu, 

PRODAM suh parjen češnjev les za kom-
pletno spalnico. Naslov v upravi, 

PROGLAŠAM za neveljavno potrdilo Stari-
narne, štev, 443-X, na ime štoklas, 

PROGLAŠAM za neveljavno potrdilo Stari-
narne, štev, K 49-8, na ime Meznarič Ruža, 

PRODAM korenje — Naslov v upravi. 
PROGLAŠAM za neveljavno knjižico od ko-

lesa na ime Skočir Janko, Vojnik. 

PROGLAŠAM za neveljavno knjižico od ko-
lesa na ime Cvetkovič Ivan, Zabukovca 97. 

PRODAM britev in strojček za striženje las, 
vse v dobrem stanju. Naslov v upravi. 

PROGLAŠAM za neveljavno izgubljeno sin-
dikalno knjižico štev. 67170, na ime Va-
lentinič Emest, Teharje. 

ZBOLJŠANJE BEDA IN SNAGE 
NA CESTAH IN ULICAH TEB ČUVANJE 

JAVNIH PBOSTOBOV 
Stalni primeri prekomernega onesnaženja 

javnih prostorov, cest, trgov in ulic so vedno 
pogostejši, kar poleg ostalih okoliščin sla-
bega izgleda mesta stanje še poslabša. Mnogi 
koristniki povzročajo ponekod zelo zanemar-
jeno stanje. Stanovalci nekaterih poslopij 
vlivajo v ulične kanalske jaške smrdljivo 
vodo in druge odpadke, številni pasanti me-
čejo na cestišča papir in ostanke jedil, voz-
niki raztresajo pri prevozu iz neprimernih 
zabojev na vozilih gradbeni in ostali po-
sipni material, nekateri vozniki pa oprav-
ljajo celo krmljenje konj po več ur kar na 
ulici. Dogaja se tudi nepravilno odlaganje 
smeti na nedoločen prostor in iztepanje pre-
prog skozi okna na ulico, kadar je največ 
prometa. Mnoge so tudi poškodbe na pro-
metnih znakih, ograjah in drugih napravah. 
Nekatera podejtja vršijo prekope < cestišč 
brez predhodnega dovoljenja uprave za ce-
ste in ne skrbijo za izvršitev cestnega tlaka, 
sposobnega za promet. V zimskem času po-
ledeneli pločniki niso, ali so nezadostno 
posipani, v času snežnih nametov pa ne-
očiščeni, 

V zvezi odprave teh nepravilnosti se pre-
bivalstvo opozarja, na veljavno odločbo MLO 
Celje štev, 3377-1-47, sprejeto na rednem 
zasedanju MLO Celje, dne 5. junija 1947. 
Kršitelji predpisov te odločbe bodo kazno-
vani. , . , .. ^ ,. Podjetje za ceste m kanalizacije Celje 

PRODAM moderno stoječo uro (kamin). 
Naslov v upravi, 

ZAMENJAM rabljeno peč, za staro žensko 
kolo. Razliko doplačam. Vprašati ob po-
n e d e l j k i h o d 13. d o 15. u r e , 

SANKE (Fijakerske) in razno se poceni 
proda, Zidanškova ulica št. 7. 

GREM za hišnika, vratarja, čuvaja, ali bi 
opravljal druga lažja dela kjerkoli. Na-
slov v upravi, 

NEDELJSKA DEŽURNA SLUŽBA, Dne 17, 
decembra 1950 tov, dr. čerin Josip, Can-
karjeva uUca 9, tel. 219, Nedeljska zdrav-
stvena dežurna služba traja od sobote opold-
ne do ponedeljka dp 8, ure zjutraj. 

Nameščencem poslovalnice DOZ-a v Celju se 
zahvaljujem za poklonjeno poročno darilo 
svoji sodelavki, moji ženi Danici, Mož. 

Uprava Invalidskega podjetja »Promet z 
rabljenimi predmeti« v Celju poziva vse 
one stranke, ki so vložile kakršnekoli pred-
mete v komisijsko prodajo pred 1. oktob-
rom 1950 naj iste dvignejo najkasneje do 
23. decembra 1950. 

»Telovadno društvo Celje-mesto bo imelo 
svojo redno letno skupščino v torek, dne 19. 
decembra t. 1. ob 19. uri v'risalnici Druge 
gimnazije v Vodnikovi ulici. Vabimo član-

stvo in prijatelje društva. Zdravo!« 

PRIREDITELJI PRIREDITEV 
Kulturnoumetniška in podobna društva, 

množične organizacije, šole in vse druge 
prireditelje prireditev (kulturno- prosvetnih, 
proslav, akademij, gledaliških in lutkovnih 
iger, fizkulturnih, zabavnih, plesnih, dru-
žabnih itd.) opozarjamo, d a s o v e z a n i 
z a - v s a k o p r i r e d i t e v , kjer se iz-
vajajo dela književnosti in umetnosti, zlasti 
glasbe, ne glede na to, ali proti vstopnini 
ali brez nje, 1. p l a č a t i z n e s e k a v -
t o r s k e g a p o v r a č i l a in 2. i z r o -
č i t i p r o g r a m i z v a j a n i h d e l v 
d v e h i z v o d i h . Pojasnila in tiskovine 
se dobijo pri Zavodu in pri tajnikih Okraj-
nih (rajonskih) odborov Ljudske prosvete. 
V kolikor niste izpolnili omenjenih obvez-
nosti za prireditve v tekočem letu, storite 
to takoj, pozneje pa sproti za vsako prire-
ditev. Proti kršiteljem teh obveznosti bo iz-
vajal Zavod postopek po zakonu. 

Društvo slovenskih skladateljev. Društvo 
slovenskih književnikov. Zavod za avtorsko-
pravno zaščito, Ljubljana, poštni predal 3. 

GLEDALIŠČE 
V okviru Mestnega gledališča ustanovljeni 

mladinski oder nastopi 15., 16. in 17 t. m. 
s pravljično igro »Pastirček Peter in kralj 
Briljantin«, ki jo je priredil ljubljanski igra-
lec Janez Cezar, zrežiral pa član Mestnega 
gledališča Branko Gombač. V igri nastopajo 
poleg pionirjev in odrasle mladine tudi sta-
rejši igralci bivšega Ljudskega gledališča. V 
plesu vil in palčkov nastopajo gojenke baletne 
šole Sonje Gorjančeve. Glasbene vložke je na 
besedilo Frana Roša uglasbil in naštudiral 
Ciril Rakuša, scenerijo je napravil akad. sli-
kar Marjan Pliberšek. Da bodo mogli tudi 
otroci okoliških šol obiskati predstave, je 
gledališka uprava sklenila prirediti zanje za-
ključene predstave. V ta namen naj se upra-
vitelji šol obrnejo na poverjeništvo za prosve-
to okraja Celje-okolica. Tudi nedeljska pred-
stava dne 17. t. m. je namenjena predvsem 
okolici. 

KINO 
KINO METBOPOL CELJE 
Od 16. do 22. dec.: ameriški film »ZMAJEVO 

SEME« I. del. 
KINO »DOM« CELJE 
Od 15. do 17. dec.: danski film, »SIROTA 

ŠTINA« 
Od 18. do 25. dec.: ameriški film »ZARADI 

NJEGA«. 
KINO »IDABMK« VELENJE 
Od 16. do 17. dec.: nemški film, »KATICA« 
Od 20. do 21. dec.: sovj. film, »KAKO SE JE 

KALILO JEKLO« 


